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I-1/5-14/2013. ikt.sz. 

Jegyzőkönyv 

 
Készült: Dévaványai Közös Önkormányzati Hivatalában 2013. július 11-én megtartott 

Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság rendkívüli nyílt ülésén. 

 

Jelen vannak: 

 Dékány József bizottság elnöke 

 dr. Ágoston Sándor bizottság tagja 

 Kanó József bizottság tagja 

 Földi Imre bizottság tagja 

 Kiss Károly bizottság tagja 

 Erdős Csaba bizottság tagja 

  

Távol maradt: 

 Séllei Zsigmond bizottság tagja 

 Kissné Varga Teréz bizottság tagja 

 Balogh Zsigmond bizottság tagja 

 

Tanácskozási joggal részt vesz: 

 Pap Tibor polgármester 

 Balogh Csilla jegyző 

 Novák Imre alpolgármester 

 

Meghívottak: 

 Dr. Kulcsár László ügyvéd 

Szarka Andrea igazgatási irodavezető 

Feke László műszaki irodavezető 

Erdei Sándor pénzügyi ügyintéző 

Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 

   

Jegyzőkönyvvezető:  
 Tóth Éva adminisztrátor 
 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő - Köszönti a bizottsági ülésen megjelenteket.  

Elmondja, hogy az ülésről távolmaradt Séllei Zsigmond képviselő, bizottsági tag és Kissné 

Varga Teréz bizottsági tag és Balogh Zsigmond bizottsági tag akik távolmaradásuknak okát 

nem jelezték. 

A bizottság elnöke megállapítja, hogy az ülés határozatképes, a bizottság létszáma 6 fő. 
 

A bizottság elnöke ismerteti a napirendi pontokat, amelyek a következők: 

 

1. Kereskedelmi és Hitelbank Zrt. kötvény konverziós ajánlatának megvitatása. 

Előadó:  Pap Tibor polgármester  

Erdei Sándor pénzügyi ügyintéző  

 

2. Bejelentések  
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A bizottság elnöke kérdésként tette fel a bizottság tagjai felé, hogy indítványozzák-e egyéb 

napirendi pont megtárgyalását? 

Megállapítja, hogy a bizottsági tagok nem indítványoznak egyéb napirendi pontot.  

A bizottság elnöke szavazásra kéri a bizottsági tagokat.  

Aki egyetért a napirendi javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  

A szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 

Határozat: 

214/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága a 2013. július 11-én tartandó rendkívüli ülés 

napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 

1. Kereskedelmi és Hitelbank Zrt. kötvény konverziós ajánlatának megvitatása. 

Előadó:  Pap Tibor polgármester  

Erdei Sándor pénzügyi ügyintéző  

 

2. Bejelentések  
 

1. Napirendi pont 
 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Rátér az első napirendi pont megtárgyalására, amely a Kereskedelmi és Hitelbank 

Zrt. kötvény konverziós ajánlatának megvitatása. 

Elmondja, hogy már sokszor került ez a téma a bizottság elé. Az elmúlt héten Polgármester 

Urat felkereste a bank képviseletében Csele Zsanett és Harsányi Zsolt azzal, hogy az 

önkormányzat gondolja át jól a dolgokat mielőtt a kötvény váltásra és az új kötvény 

kibocsátására kerül sor. Gondolják meg alaposan, hogy szeretnének-e konvertálni, mert a 

későbbiekben ez nem csak többlet költséget jelentene. Augusztusban az új kötvények 

kibocsátására is sor fog kerülni.  

A bizottság elnöke megadja a szót az előterjesztést készítő Erdei Sándor pénzügyi ügyintéző 

részére. Átbeszélték, hogy az a kedvezmény, amit ad most a bank, az ahhoz van kötve, hogy a 

K&H Bankkal mind addig, amíg az önkormányzatnak megvan a kötvényre a futamidő, 

fenntartják a számlavezetési kapcsolatot. 

 

Erdei Sándor pénzügyi ügyintéző – Elmondja, hogy a bizottság elnöke már felvázolta az 

előterjesztésben leírtakat.  

Az ügyintéző elmondja, hogy az ajánlathoz készített a bank táblázatokat, melyek az 

előterjesztéshez csatolva vannak és külön-külön rövid megjegyzéssel ellátta őket. Abban az 

esetben, ha nem változtatnak, nem konvertálnak, akkor marad az eredeti devizanem a svájci 

frank és a futamidő 6 évvel lerövidül. Másik eset úgy van levezetve, hogy ha forintra, vagy 

euróra konvertálnak és változtatnak pénzintézeten, mivel ez a lehetőség is megvan, akkor 2 % 

kamatemelésre lehet számítani. Van még további két eset, amikor kötelezettséget vállalnak 

arra, hogy a K & H Bankot megtartják, mint számlavezető intézetet és ezáltal 5 % 

kamatkedvezményhez jutnak a forintra, vagy euróra történő konverzió esetén, így 8,5 millió 

forint megtakarítást lehet elérni. Mi történik akkor, ha aláírják a szerződést, hogy nem 

váltanak pénzintézetet, viszont következő évben kapnak egy sokkal jobb ajánlatot egy másik 

pénzintézettől. Másik eset, ha euróra konvertálnak, viszont itt az árfolyamkockázat benne van. 

Sok lehetőség van, melyeket az előterjesztésben részletesen bemutatott. 
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Ennyiben szerette volna kiegészíteni a leírtakat. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megköszöni Erdei Sándor pénzügyi ügyintézőnek a tájékoztatást. Megadja a szót 

Pap Tibor polgármester részére. 

 

Pap Tibor polgármester – Továbbá elmondja még, hogy nincsenek nyomós érvek a korábbi 

döntések megváltoztatására, mivel most már többletköltségek is felmerülnének. 

 

Erdei Sándor pénzügyi ügyintéző – Mérlegelni kell azt is, hogy az éves fizetési kötelezettség 

milyen terheket róna az önkormányzatra. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Elmondja, hogy felelősségteljes döntést kell hozni, viszont ezt elég nehéz 

megtenni úgy, hogy ez nem teljes mértékben az önkormányzaton múlik.  

 

Kanó József képviselő – Elmondja, hogy az előterjesztésben több alternatíva van felsorolva. 

Dékány Józsefet a bizottság elnökét kérdezi, hogy ő mit javasol, mi a véleménye a felsorolt 

alternatívákkal kapcsolatban. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Véleményt már az előbb is elmondta, hogy nem teljes egészében rajtuk fog múlni 

ez a dolog. A döntéshez az ember az élettapasztalataiból, ismereteiből tud meríteni. 

Véleménye szerint a legjobb döntést akkor hozzák, ha az „A” alternatívát választják, amit a 

bizottság többsége is támogat. 

 

Kiss Károly a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Véleménye szerint a jó döntést akkor fogják meghozni, ha a futamidőt csökkentenék. Nem 

lehet még tudni, hogyan alakul a gazdaság 2021-ig. Igaz, hogy a fizetési kötelezettség 

megmarad körülbelül 28 millió Ft-nál, viszont a határidő jelentősen lecsökken. Azt jelenti, 

hogy körülbelül 229 millió Ft-ot kellene fizetni az önkormányzatnak 2021-ig. Ha arányos 

nézik a dolgokat, akkor kb. eddig is ekkora összeget kellett fizetni, viszont így a későbbi 

képviselő-testület nem kerülne olyan helyzetbe, hogy nem lesz miből működnie. A bank 

jobban előre lát, mint az önkormányzat. A II. alternatívát javasolja, ahol a futamidő csökken 

és a 40 % „előtörlesztése” megvalósult kötvénytartozásból, a futamidő 2021.09.30-re 

módosul, lerövidül. Ez az „A”variáció. 

 

Kanó József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Elmondja, hogy számára legszimpatikusabb határozati javaslat a „D” alternatíva, az Euro-ra 

történő konvertálás és a futamidő 2027.09.30. az eredeti okirat szerinti meghagyása. 

 

Kiss Károly a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Ez esetben a pénzösszeg itt valószínűleg kedvezőbb, viszont a futamidő még plusz 7 év. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – A bizottsági tagokat kérdezi, hogy van-e még valakinek észrevétele, hozzászólása 

a témával kapcsolatban?  

Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot.  
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Aki javasolja a Képviselő-testület fel, hogy az előterjesztésben  szereplő „A” határozati 

javaslatot fogadja el, amely a következő:  

„Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Kereskedelmi és 

Hitelbank Zrt. (1095 Budapest, Lechner Ödön fasor 9.) által kezdeményezett 

adósságkonszolidáció összegével, - amely 156.385.380,- Ft - csökkentett kötvényből eredő 

kötelezettségre vonatkozóan az eredeti kötvényokiratban foglalt futamidőt csökkenti 

2021.09.30-ra, de az eredeti devizanemet nem kívánja változtatni. 

A Képviselő-testület megbízza a polgármestert a határozatban foglaltak szerint járjon el.” 

kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és 

ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 

 

Határozat: 

215/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a 

Kereskedelmi és Hitelbank Zrt. (1095 Budapest, Lechner Ödön fasor 9.) által 

kezdeményezett adósságkonszolidáció összegével, - amely 156.385.380,- Ft - 

csökkentett kötvényből eredő kötelezettségre vonatkozóan az eredeti 

kötvényokiratban foglalt futamidőt csökkentse 2021.09.30-ra, de az eredeti 

devizanemet ne változtassa meg. 

 

2. Napirendi pont 
 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Rátér a második napirendi pont megtárgyalására, amely a bejelentéseket 

tartalmazza.  

A bizottság elnöke átadja a szót Novák Imre alpolgármester részére, hogy a 2. napirendi 

pontban szereplő előterjesztéseket vezesse le. 

 

Novák Imre alpolgármester – Elmondja, hogy Pap Tibor Dévaványa Város Polgármestere a 

Képviselő-testülethez címzett írásbeli nyilatkozatában kezdeményezi – nyugdíjjogosultságára 

való tekintettel – foglalkoztatási jogviszonyának megszüntetését közös megegyezéssel 2013. 

augusztus 5. napjától. 

A polgármester közös megegyezéssel történő munkaviszony megszűnés napjával egyúttal 

lemond a polgármesteri tisztségéről és 2013. augusztus 6. napjától kezdődően nyugdíjba 

vonul.  

Ezzel kapcsolatban készült egy határozati javaslat, melyben le van írva, hogy Dévaványa 

Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pap Tibor polgármester írásbeli kezdeményezésére 

elfogadja a polgármester foglalkoztatási jogviszonyának 2013. augusztus 5. napjával közös 

megegyezéssel történő megszüntetését – nyugállományba vonulására tekintettel – az 1994. évi 

LXIV. törvény 2. § (3) bekezdés b) pontja alapján. A Képviselő-testület tudomásul veszi, 

hogy foglalkoztatási jogviszonya megszűnésének napjával – 2013. augusztus 5. napjával – 

egyúttal lemond polgármesteri tisztségéről. Ezt a határozati javaslatot kívánja a testület elé 

terjeszteni.  

A bizottságot kérdezi, hogy van-e valakinek észrevétele, hozzászólása a témával 

kapcsolatban? 

Megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági tag részére. 
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dr. Ágoston Sándor a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, 

képviselő – Elmondja, hogy nagy meglepetés volt már akkor is számára ez, amikor a 

polgármester úr első körben tájékoztatta a testületet a döntéséről, viszont megérti a döntését és 

támogatja. Elmondja, hogy polgármester úr hosszú évtizedeken keresztül elismerő munkát 

végzett, ezáltal nehéz lesz pótolni személyét a továbbiakban. Elmondja még, hogy a 

következő években a különféle rendezvényekre visszavárják polgármester urat és továbbra is 

számítanak a véleményére, tanácsaira, az évek alatt szerzett tudására, tapasztalatára. 

Megköszöni eddigi munkásságát és erőben, egészségben gazdag nyugdíjas éveket kíván 

számára. 

 

Kanó József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Elmondja, hogy a döntést tudomásul veszi és megköszöni polgármester úrnak az idáig 

végzett munkáját. Javasolja, hogy az előterjesztésben leírtaknak megfelelően támogassák a 

polgármester úr döntését. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Egyetért az előtte szólókkal. Viszont mint a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati 

Vagyonkezelő Bizottság elnöke anyagi oldalról megközelítve a dolgokat az önkormányzatnak 

ez jelentős kiadásokat fog eredményezni, mivel választásokat kell kiírni. Elmondja még, hogy 

a továbbiakban is számítanak a polgármester úr véleményére. Erőben, egészségben gazdag 

nyugdíjas éveket kíván számára. 

 

Pap Tibor polgármester – Természetesen a véleményét elmondja, ha kérik, viszont a 

döntésekben már nem fog részt venni a következő években. A legutóbbi testületi ülésen már 

elmondta, hogy kezdeményezésének legfőbb okát. A nyugdíja 2012. augusztus 1-től rögzítve 

van. Lehetősége van nyugállományba vonulni. 2013. június 30-ig ígértek egy olyan 

jogszabály módosítást, hogy a polgármesterek a közszolgálati dolgozókra vonatkozó kettős 

kifizetés tilalma alól mentesítve lesznek. Kivették azokat a polgármestereket, akiknek 

folyósítják a nyugdíját, akiknek meg van állapítva, de nem folyósítják. Ezen változás nem 

történt, így nem látja értelmét tovább dolgozni, mivel alig több a polgármesteri fizetése, mint 

a nyugdíja. A polgármester, amikor elérte a nyugdíjjogosultsági életkort, akkor már életbe 

volt ez a jogszabály, amit most módosítottak, de csak arra módosították, akinek már 

folyósítják a nyugdíját, annak nem kell szüneteltetni, akinek nem állapították meg, az nem 

kaphatja.  

A részére járó folyósítást kérni fogja a nyugdíjintézettől. 

 

Kiss Károly a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Elmondja, hogy közel 7 évet dolgozott együtt polgármester úrral. Véleménye szerint a 

Képviselő-testület bízott benne, hogy a hátralévő ciklust még együtt tudják végigvinni. 

Támogatja a döntést. Sok sikert, erőt, egészséget kíván az elkövetkezendő évekre. 

 

Földi Imre a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Elismeréssel tartozik polgármester úrnak az eddigi munkássága miatt. Tiszteletben tartja a 

döntését. Erőben, egészségben gazdag nyugdíjas éveket kíván számára. 

 

Pap Tibor polgármester – Megköszöni a képviselő társainak a jó kívánságokat. Elmondja, 

hogy az elkövetkezendő időszakot biztosan nem lesz könnyű végigcsinálni, rengeteg 

tennivaló akad majd. Úgy gondolja, hogy azoknak kell kialakítani a szabályokat a felmerülő 

dolgokkal kapcsolatban, akik hosszabb ideig fogják azokat végezni. A jövőt érintő dolgokban 



 6 

már nem akar döntést hozni, mivel azok már nem fogják személyét érinteni. Nem volt könnyű 

az elmúlt időszak, voltak dolgok, amelyeket rosszul élt meg. 

 

Novák Imre alpolgármester – Megköszöni polgármester úrnak az elmúlt évek alatt végzett 

munkásságát. Polgármester úrnak a több évtizedes tapasztalatának és munkásságának a hiánya 

lehet majd félre billenti kicsit a dolgoknak az egyensúlyát. A Képviselő-testületnek az együtt 

gondolkodására mindenképpen szüksége lesz. Egészségben, erőben gazdag nyugdíjas éveket 

kíván polgármester úr számára. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi kíván-e még valaki hozzászólni a témával kapcsolatban?  

Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el.  

Szavazásra kéri a bizottság tagjait.  

Aki javasolja a Képviselő-testület fel, hogy a határozatban foglaltakat fogadja el, amely a 

következető:  

„Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pap Tibor polgármester írásbeli 

kezdeményezésére elfogadja a polgármester foglalkoztatási jogviszonyának 2013. augusztus 

5. napjával közös megegyezéssel történő megszüntetését – nyugállományba vonulására 

tekintettel – az 1994. évi LXIV. törvény 2. § (3) bekezdés b) pontja alapján.  

A Képviselő-testület tudomásul veszi, hogy foglalkoztatási jogviszonya megszűnésének 

napjával – 2013. augusztus 5. napjával – egyúttal lemond polgármesteri tisztségéről.  

A Képviselő-testület köszönetét és elismerését fejezi ki Pap Tibor Polgármesternek több 

évtizedes településvezetői munkájáért.” kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

Határozat: 

216/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy 

Pap Tibor polgármester írásbeli kezdeményezésére fogadja el a polgármester 

foglalkoztatási jogviszonyának 2013. augusztus 5. napjával közös megegyezéssel 

történő megszüntetését – nyugállományba vonulására tekintettel – az 1994. évi 

LXIV. törvény 2. § (3) bekezdés b) pontja alapján.  

 

A bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy vegye tudomásul a 

foglalkoztatási jogviszonya megszűnésének napjával – 2013. augusztus 5. napjával – 

egyúttal lemond polgármesteri tisztségéről.  

 

Novák Imre alpolgármester – Rátér a következő bejelentés megtárgyalására, ami kapcsolódik 

az előzőhöz, amely tájékoztatás a polgármester tisztségének megszűnését követő munkajogi 

intézkedések költségvetési kihatásairól.  

Az alpolgármester elmondja, hogy amit a hatályos jogszabályok előírnak, azt tudomásul kell 

venni a Képviselő-testületnek. Az előterjesztés 1. bekezdésében szerepel végkielégítésként 

háromhavi illetménynek megfelelő összegű juttatást adhat a Képviselő-testület a polgármester 

részére. Javasolja a bizottság felé, hogy 6 havi végkielégítést szavazzanak meg polgármester 

úr részére. Ez egy minimális gesztus lenne a bizottság részéről. 

 



 7 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi a bizottság tagjait, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el.  

Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 

Aki javasolja a Képviselő-testület fel, hogy Pap Tibor polgármester foglalkoztatási 

jogviszonya megszűnését követő munkajogi intézkedések költségvetési kihatásait fogadja el 

azzal a módosítással, hogy végkielégítésként 6 havi illetménynek megfelelő összegű juttatást 

adjon a Képviselő-testület kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

Határozat: 

217/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy Pap Tibor 

polgármester foglalkoztatási jogviszonya megszűnését követő munkajogi intézkedések 

költségvetési kihatásai az alábbiak szerint fogadja el: 

 6 havi végkielégítés:   2.991.600,- Ft, 

o Az ezután fizetendő szociális hozzájárulás mértéke:  807.732,- Ft. 

 Szabadság megváltása:  2.143.980,- Ft, 

o Az ezután fizetendő szociális hozzájárulás mértéke:  578.875,- Ft. 

Összesen:     6.522.187,- Ft. 

 

A Képviselő-testület a munkajogi intézkedések költségvetési fedezetét a 2013. évi 

költségvetésének általános tartaléka terhére biztosítsa. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Rátér a következő témára, amely tájékoztató a polgármesterek időközi 

választásának lebonyolításáról.  

Megadja a szót az előterjesztést készítő Balogh Csilla jegyző részére. 

 

Balogh Csilla jegyző – Elmondja, hogy a választási eljárásról szóló 2013. évi XXXVI. 

törvény 349. § (1) b.) pontja alapján a választási eljárásról szóló 1997. évi C. törvény 

rendelkezéseit kell alkalmazni a helyi önkormányzati képviselők és polgármesterek e törvény 

hatálybalépését követő első általános választását megelőző időközi önkormányzati 

választásokon.  

Az időközi választások kitűzésének okait a helyi önkormányzati képviselők és polgármesterek 

L. törvény határozza meg az alábbiak szerint: 

Időközi választást kell kitűzni: 

- a polgármesteri mandátum betöltésére, ha 

 a polgármester megbízatása megszűnt. 

Az időközi helyi önkormányzati választás kitűzésének határidőit a választási eljárásról szóló 

1997. évi C. törvény a következőképpen szabályozza: 

Az időközi választást az ok felmerülésétől számított 30 napon belül az illetékes választási 

bizottság tűzi ki.  

Az időközi választást: 

- a mandátum megüresedésétől számított négy hónapon belülre kell kitűzni. 
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A helyi önkormányzatok zavartalan működésének fenntartása érdekében a jogszabályok 

különböző tilalmi időszakokat rendelnek el az időközi választások lehetséges lebonyolítására 

vonatkozóan, így  

- nem lehet időközi választást tartani 2014. április 1-jét követően (Ve. 115. § (1) 

bekezdés). 

A választást legkésőbb 60 nappal a szavazás napja előtt kell kitűzni. 

A választást úgy kell kitűzni, hogy a szavazás napja ne essen nemzeti ünnepre vagy a Munka 

Törvénykönyve szerinti munkaszüneti napra (január 1., március 15., húsvéthétfő, május 1., 

pünkösdhétfő, augusztus 20., október 23., november 1., december 25-26.), illetve az azokat 

megelőző, vagy követő napra.  

Az időközi választás kitűzéséről a Helyi Választási Iroda vezetője – a Területi Választási 

Iroda vezetőjének egyidejű tájékoztatása mellett – haladéktalanul tájékoztatja az Országos 

Választási Iroda vezetőjét a választást kitűző határozat és a Bejelentőlap faxon való 

megküldésével. 

A polgármester-választáson, valamint a 10 000 vagy kevesebb lakosú településen a település 

egésze egy választókerületet alkot.  

A szavazókörök számát, sorszámát és területi beosztását, valamint a szavazóhelyiségek címét 

a HVI vezetője állapítja meg úgy, hogy egy szavazókörre mintegy hatszáz, legfeljebb azonban 

ezerkétszáz választópolgár jusson, de minden településen legyen legalább egy szavazókör.  

A HVI vezetője folyamatosan figyelemmel kíséri a szavazókörök kialakítását érintő 

változásokat (és szükség esetén év közben is megteszi a szükséges változtatásokat!), és 

minden év januárjában felülvizsgálja a szavazókörök számát, sorszámát és területi beosztását.  

A választópolgár a szavazás jogát bejelentett lakóhelyén gyakorolhatja. A bejelentett lakcím 

meghatározza, hogy mely választókerület mely szavazókörének névjegyzékére veszik fel a 

választópolgárt.  

Az a személy szavazhat az időközi helyi önkormányzati választáson, aki a választással érintett 

választókerületben (a településen, illetve az egyéni választókerületben) lakóhellyel, vagy 

ennek hiányában érvényes tartózkodási hellyel rendelkezik. Amennyiben tehát a 

választópolgár nem rendelkezik bejelentett lakóhellyel, de bejelentett tartózkodási hellyel 

igen, lakcímének a tartózkodási helyét kell tekinteni! 

Időközi választás esetén a HVI vezető feladata, hogy gondoskodjon a névjegyzék és az 

értesítők elkészítéséről, valamint az ajánlószelvények, a szavazólapok és a választáshoz 

kapcsolódó nyomtatványok előállításáról.  

Időközi helyi önkormányzati választások esetén a Közigazgatási és Elektronikus 

Közszolgáltatások Központi Hivatala adatszolgáltatást hivatalból nem, csak írásos kérelem 

alapján teljesít a választási irodák részére.  

A KEK KH a nyilvántartás adatait megérkezését követő öt napon belül továbbítja a HVI 

részére.  

A névjegyzék közzététele a demokratikus választások esetében nemzetközi elvárás.  

A Ve. 14. § (1) bekezdésben foglaltak szerint a településeken, fővárosi kerületekben a 

névjegyzéket a szavazás napja előtt 46 nappal – öt napra – közszemlére kell tenni. A 

közszemlére tett névjegyzék a személyi azonosítót nem tartalmazhatja.  

A HVI vezetője legkésőbb a szavazás napja előtti 45. napig zárt borítékban juttatja el a 

választópolgároknak a névjegyzékbe vételükről szóló értesítőt, valamint az 

ajánlószelvényeket.  

Önkormányzati választáson az a személy jogosult igazolással szavazni, aki a választás 

kitűzését megelőző 30. napig létesített és a választás napjáig érvényes tartózkodási hellyel 

rendelkezik. Szavazatát csak azon település azon szavazókörében adhatja le, melynek 

területén a bejelentett tartózkodási helyét létesítette.  
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A Ve. Értelmében a választások lebonyolítói a választási szervek, melyeknek két típusa 

ismeretes: a választási bizottságok és a választási irodák.  

A választási bizottságok elsődleges feladata a választási eredmény megállapítása, a 

választások tisztaságának, törvényességének biztosítása, a pártatlanság érvényesítése és 

szükség esetén a választás törvényes rendjének helyreállítása. A választási bizottságok 

konkrét feladatait a Ve. egyes választástípusokra vonatkozó különös rendelkezései határozzák 

meg.  

Időközi önkormányzati választásokon a következő választási bizottságok működnek: 

- a szavazatszámláló bizottság, 

- a helyi választási bizottság, 

- a területi választási bizottság, 

- az Országos Választási Bizottság. 

A választási irodák a választások előkészítésével, szervezésével, lebonyolításával, a 

választópolgárok, a jelöltek és jelölő szervezetek pártsemleges tájékoztatásával, választási 

adatkezeléssel, a technikai feltételek megteremtésével, a törvényes feltételek meglétének és a 

szakmai szabályok betartásának ellenőrzésével összefüggő állami feladatot ellátó szervek.  

Választási irodák: 

- a helyi választási iroda, 

- a területei választási iroda, 

- az Országos Választási Iroda. 

Minden választási bizottság mellett – kivéve az SZSZB-t – választási iroda működik. Az 

SZSZB mellett a HVI egy tagja jegyzőkönyvvezetőként működik.  

A HVB legalább 3 tagból áll.  

A Ve. 5. §-a értelmében a választások – így az időközi helyi önkormányzati választások – 

előkészítésével és lebonyolításával kapcsolatos állami feladatok végrehajtásának költségeit a 

központi költségvetés biztosítja. Kivétel ez alól, ha a képviselő-testület megbízatásának lejárta 

előtt kimondja feloszlását, ekkor az időközi választás költségét az önkormányzat viseli [Ötv. 

régi 18. § (3) bek., Ötv. új 55. § (1) bek.]. 

Az időközi választások költségtérítését a helyi önkormányzati képviselők és polgármesterek, 

valamint a kisebbségi önkormányzati képviselők választása költségeinek normatíváiról, 

tételeiről, elszámolási és belső ellenőrzési rendjéről szóló 7/2010.(VII.21.) KIM rendelet 

szabályozza. Az időközi választások pénzügyi lebonyolítására és elszámolására vonatkozó, az 

általános önkormányzati választásoktól eltérő szabályokat a Pür. 11. §-a összegzi, míg a 

vonatkozó tételeket és normatívákat a Pür. 4. melléklet tartalmazza.   

A HVI dologi kiadásaira a szavazás napját megelőző 20. munkanapig a Pür. 4. mellékletében 

foglalt normatívák alapján előleget biztosít.  

A HVI-t és TVI-t megillető személyi juttatások és járulékai, valamint többletköltségek 

fedezetét – a pénzügyi elszámolás elfogadását követően – utólag megtéríti.  

Ennyiben kívánta tájékoztatni a jelenlévőket.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő - Megköszöni Balogh Csilla jegyzőnek a tájékoztatást.  

Megkérdezi, hogy a témával kapcsolatban van-e valakinek észrevétele, hozzászólása? 

Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el.  

Rátér a következő előterjesztés megtárgyalására, amely szintén kapcsolódik ehhez  napirendi 

ponthoz.  

Megadja a szót Balogh Csilla jegyző részére, hogy az előterjesztésben foglaltakat ismertesse a 

testület tagjaival. 
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Balogh Csilla jegyző – Elmondja, hogy az előterjesztés az előbbiekben tárgyalt témakörhöz 

szorosan kapcsolódik.  

Az előterjesztésben leírta, hogy a polgármester úr lemondását követő majd az alpolgármester 

látja el a polgármesternek a helyettesítését. A Képviselő-testület alakuló ülésén úgy döntött, 

hogy társadalmi megbízatású alpolgármestert választ és tiszteletdíját annak figyelembe 

vételével a törvény keretei között állapította meg, amely jelenleg bruttó 125.500,- Ft.  

A helyettesítés időtartama 2013. augusztus 6-tól – a polgármester lemondásának napjától – az 

új polgármester megválasztásának napjáig tart. Ezen időtartam alatt – amely előreláthatólag 

kb. 3 hónap – kereső tevékenysége folytatásában akadályoztatva van, hiszen teljes 

munkaidőben el kell látnia a helyettesítési teendőket. 

Javasolja a képviselő-testület felé, annak érdekében, hogy a helyettesítést ellátó 

alpolgármester ne kerüljön méltánytalanul hátrányos helyzetbe, a helyettesítés időtartamára 

megbízatása kerüljön módosításra foglalkoztatási jogviszonyban álló főállású 

alpolgármesterré és illetményét a Képviselő-testület a törvény keretei között annak 

megfelelően állapítsa meg. Ennek végrehajtása érdekében módosítani szükséges az 

önkormányzat és szervei szervezeti és működési szabályzatáról szóló 16/2012.(VI.1.) 

önkormányzati rendelet 59. §-ának (2)-(3) bekezdését is. 

A polgármesteri tisztség ellátásának egyes kérdéseiről és az önkormányzati képviselők 

tiszteletdíjáról szóló 1994. évi LXIV. törvény 1. § (3) bekezdése alapján: Az alpolgármester 

foglalkoztatási jogviszonya a háromezernél több lakosú helyi önkormányzat képviselő-

testületének a tisztség főállásban történő betöltéséről szóló döntését követően, az 

alpolgármester megválasztásával jön létre. 

A hivatkozott jogszabály 3. § (5) bekezdése alapján a foglalkoztatási jogviszonyban álló 

alpolgármester illetményét és illetményének emelését a képviselő-testület úgy állapítja meg, 

hogy az ne érje el a polgármester illetményét.  

A hivatkozott jogszabály 3. § (2) bekezdése alapján a Képviselő-testület a polgármester 

illetményét a közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény szerint megállapított illetményalap 

(jelenleg: 38.650,- Ft) és az alábbi keretek között meghatározott szorzószám szorzataként, 

összegszerűen száz forintra kerekítve állapítja meg:  

- 3.000 – 10.000 lakosú település esetén 11,0 -12,5 a szorzószám. 

A legnagyobb szorzószám alkalmazása esetén a főállású alpolgármester illetményét 482.000,- 

Ft-ban állapíthatja meg a testület. 

Amennyiben a képviselő-testületnek szándékában áll az alpolgármester megbízatásának 

főállású foglalkoztatási jogviszonnyá való átalakítása az előterjesztéshez mellékelt 

rendelettervezetet javasolja elfogadni.  

Az új polgármester megválasztását követően a Szervezeti és Működési Szabályzatban – 

ismételt módosítással – visszaállítható az a szabályozás, hogy az alpolgármester tisztségét 

társadalmi megbízatásban tölti be, és ismételt képviselő-testületi határozatot szükséges hozni 

az alpolgármesteri tisztség társadalmi megbízatásában történő betöltéséről. Ha a képviselő-

testület az alpolgármesteri státusz főállásban történő betöltéséről dönt, akkor javasolja az 

előterjesztésnél látható határozati javaslat elfogadását. 

Mindenképpen beszélni kell a költségtérítésről is. 

A polgármesteri tisztség ellátásának egyes kérdéseiről és az önkormányzati képviselők 

tiszteletdíjáról szóló 1994. évi LXIV. törvény 18. § (1) bekezdése alapján: A polgármesternek 

a polgármesteri tisztsége ellátásával összefüggő, általa megelőlegezett, számlával igazolt, 

szükséges költségét meg kell téríteni.  

A 18. § (2) bekezdése alapján: A polgármestert, választása szerint az (1) bekezdésben 

foglaltaktól eltérően, költségátalány illeti meg. A költségátalány mértéke - a képviselő-testület 

döntése alapján - a polgármester illetménye, illetve tiszteletdíja 20-30 %-ának megfelelő 
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összeg. Az alpolgármester esetében a költségátalány mértéke az illetménye, illetve 

tiszteletdíja 10-20 %-ának megfelelő összeg. 

Pap Tibor Polgármester Úr részére a képviselő-testület nem állapított meg költségátalányt, az 

ő esetében tételes költségelszámolás került alkalmazásra. 

Kéri, hogy a bizottság hozzon abban is döntést, hogy a főállású alpolgármester költségtérítése 

milyen formában kerül kifizetésre.  

 

dr. Ágoston Sándor a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, 

képviselő – Elmondja, hogy az utóbbi évben alkalmazták csak a tételes elszámolást a 

felmerülő költségek tekintetében. A bizottság tagja az „A” határozati javaslattal ért egyet. 

Ennek az az oka, hogy egy polgármester mindenhova siet, igyekszik időben odaérni a 

megbeszélésekre és erre a fajta elszámolásra nincs ideje. 

 

Novák Imre alpolgármester – A bizottság részéről kéri, hogy a törvény által előírt 

illetményeknél mindig a minimális feltételeket válasszák. Szorzószám esetén ne a 12,5-öt, 

hanem a 11-et vegyék figyelembe, valamint továbbra is maradjon meg a tételes 

költségelszámolás. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi van-e még valakinek észrevétele, hozzászólása a témával 

kapcsolatban?  

Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot.  

Aki javasolja a Képviselő-testület fel, hogy az önkormányzat és szervei szervezeti és 

működési szabályzatáról szóló 16/2012.(VI.1.) önkormányzati rendelet módosítását fogadja el 

kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

Határozat: 

218/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy alkossa 

meg  

Dévaványa Város Önkormányzat 

Képviselő-testületének 

12/2013.(VII.12.) önkormányzati rendeletét 

az 

önkormányzat és szervei szervezeti és működési szabályzatáról szóló 

16/2012.(VI.1.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

 

(Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Ismételten szavazásra kéri a bizottságot.  

Aki javasolja a Képviselő-testület fel, hogy Novák Imre alpolgármester tisztségét főállásban 

töltse be 2013. augusztus 6. napjától kezdődően, illetményét ezen időponttól 11,0-es szorzó 

alkalmazásával  bruttó 425.200,- Ft-ban állapítsák meg kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

Határozat: 

219/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy 

Novák Imre alpolgármester tisztségét főállásban töltse be 2013. augusztus 6. 

napjától kezdődően. Illetményét ezen időponttól bruttó 425.200,- Ft-ban állapítsa 

meg.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Ismételten szavazásra kéri a bizottságot.  

Aki javasolja a Képviselő-testület fel, hogy Novák Imre alpolgármester esetében tételes 

költségelszámolást alkalmazzanak kéri, az kézfelnyújtással jelezze.   

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

Határozat: 

220/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy 

Novák Imre alpolgármester esetében tételes költségelszámolást alkalmazzanak az 

1994. évi LXIV. törvény 18. § (1) bekezdésének alkalmazásával.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megadja a szót Novák Imre alpolgármester részére.  

 

Novák Imre alpolgármester – Elmondja, hogy a képviselők részéről volt egy olyan indítvány, 

miszerint a tiszteletdíjak mértéke legyen visszaállítva a 2010-es év mértékére. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megadja a szót Kanó József bizottsági tag részére.  

 

Kanó József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Elmondja, ha a tiszteletdíjak visszaállítása mellett döntenek, akkor annak a havi anyagi 

többletvonzata többlet teherrel együtt 245.000,- Ft. A városi költségvetésből havonta ekkora 

összeget kellene biztosítani erre a célra. Elmondja, hogy egy képviselőnek a havi tiszteletdíja 

25.000,- Ft-tal emelkedne, egy bizottsági elnöké pedig 29.000,- Ft-tal. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megadja a szót Balogh Csilla jegyző részére.  

 

Balogh Csilla jegyző – Elmondja, hogy a jogszabályban ez pontosan 3.000-10.000 lakosú 

település esetén a szorzószám 1,8. Tehát azt jelenti, hogy az illetmény alapot szorozni kell 

1,8-al, ez lesz a képviselői alapdíj. Az a képviselő, aki bizottságnak tagja, tiszteletdíja az 

alapdíjon felül több bizottsági tagság esetén is maximum az alapdíj 45 %-val növelhető. A 

bizottság elnökének a tiszteletdíja az alapdíjon felül, maximum az alapdíj 90 %-val növelhető. 
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Kanó József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Véleménye szerint a tiszteletdíjakat úgy kellene kiszámolni, hogy a korábban 

megállapítotton túl semmiképpen ne jelentsen több kiadást. Az előző két ciklusban a 

képviselők bruttó tiszteletdíja 75.000,- Ft volt, a bizottsági elnöké pedig bruttó 99.000,- Ft. 

Emelést semmiképpen nem javasol. 

 

Kiss Károly a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Elmondja, hogy nem fogja megszavazni ezt az indítványt, mivel annak idején a 

nyilvánosság előtt sem vállalták fel azt, hogy a tiszteletdíj mértéke maradjon meg. Mint 

bizottsági elnök, rengeteg ülésen vesz részt, az ülésekre történő eljutás számára költséget 

jelent, mivel sok esetben vidékről kell hazautaznia. Véleménye szerint nem volna etikus a 

Képviselő-testület részéről, ha választás előtt módosítaná a tiszteletdíjakat. Ezt a lépést 

közvetlenül a választás után kellett volna megtenni.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi a bizottság tagjait, hogy van-e még valakinek észrevétele, 

hozzászólása a témával kapcsolatban?  

Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el.  

Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 

Elmondja, hogy eredeti indítványként az alpolgármester úr képviselői megkeresésre 

előterjesztette a tiszteletdíjak mértékének a 2010. évi szintre történő visszaállítását. Kiss 

Károly bizottsági tag módosító indítványként előterjesztette, hogy e tekintetben módosítást 

nem tud elfogadni.  

A bizottság elnöke szavazásra kéri a bizottság tagjait. 

Aki javasolja a Képviselő-testület fel, hogy a módosító indítványt fogadja el, mely szerint az 

önkormányzati képviselők tiszteletdíjának mértékén ne változtassanak kéri, az 

kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 2 igen szavazattal, 4 ellenszavazattal és 

tartózkodás nélkül nem hoz döntést. 

A bizottság elnöke ismételten szavazásra kéri a bizottság tagjait. 

Aki javasolja a Képviselő-testület fel, hogy az alpolgármester indítványát fogadja el, 

miszerint a képviselői tiszteletdíjak mértékét állítsák vissza a 2010-es évi szintre kéri, az 

kézfelnyújtással jelezze.  

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 2 igen szavazattal, 4 ellenszavazattal és 

tartózkodás nélkül nem hoz döntést.  

 

A bizottság elnökének véleménye, hogy erre a témára később kell visszatérni, amikor teljes 

lesz a bizottság létszáma.  

A bizottság elnöke ezt a témát lezárja, rátér a következő bejelentésre.  

 

Elmondja, hogy a következő bejelentés a Seres István Sporttelep bérleti díjának 

megállapításával kapcsolatos.  

A bizottság elnöke elmondja, hogy a Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény 

dévaványai egysége levélben megfogalmazott kéréssel fordult a képviselő-testület felé, amely 

az előterjesztés mellékletét képezi.  

A mindennapos testnevelés felmenő rendszerű bevezetésével a tavalyi három kilencedikes 

osztály mellett újabb hárommal bővül az osztályok száma, akikre nézve kötelező a 

mindennapos testnevelés. Így a 2013/2014-es tanévben ismét jelentősen emelkedik a 

testnevelés órák száma, ezért a fenntartójuk felé maximum heti 20 órára bővítéssel nyújtanak 

be szerződés tervezetet. 
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Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el.  

Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 

Aki javasolja a Képviselő-testület fel elfogadásra, hogy a Seres István Sporttelep épületében 

lévő öltöző helyiség és a sportpálya bérleti díját 1.500,- Ft/óra + Áfa összegben határozzák 

meg kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  

 

Határozat: 

221/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a 

Békés Megyei Tisza Kálmán Szakképző Iskola, Gimnázium, Speciális Szakiskola, 

Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény és Kollégium Dévaványai 

Oktatási Egysége (5510 Dévaványa, Mezőtúri u. 2.) intézmény kérelmét fogadja el.  

 

A bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Seres István Sporttelep 

épületében lévő öltöző helyiség és a sportpálya bérleti díját, az oktatási egység 

szakmai munkájának segítése érdekében 1.500,- Ft/óra + Áfa összegben határozza 

meg.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Elmondja, hogy a következő bejelentés az úttársulások megalakulásával 

kapcsolatos.  

A bizottság elnöke megadja a szót Feke László műszaki irodavezető részére.  

 

Feke László műszaki irodavezető – Elmondja, hogy a Képviselő-testület a 123/2013.(III.28.) 

Kt. határozatában döntött a még aszfaltburkolattal nem rendelkező belterületi utak esetében a 

megvalósítás lehetőségéről, így az adott utcák úttársulásainak megalakíthatóságáról. Az 

úttársulás feltételeként a hozzájárulás az egyösszegű befizetések esetében ingatlanonként 

85.000,- Ft összegben lett meghatározva (a tagok 50 %-a esetében), míg  részletfizetés esetén 

8.000,- Ft kezdőrészlettel, majd további 11 hónapon keresztül 7.000,- Ft/hó összegben. 

A megadott határidőig két utcában teljesen és egy utcában részben, egy szakaszon valósult 

meg a társulás megalakulása, illetve a befizetések ezen esetekben megtörténtek. 

Hámán K. utca ~ 2000 m
2 

 várható építési költség: 2.000 x 4.000,- Ft =  8.000.000,- Ft + ÁFA 

Kulich Gy. utca  ~ 1500 m
2
 várható építési költség: 1.500 x 4.000,- Ft = 6.000.000,- Ft + ÁFA 

Zrinyi M. utca (Eötvös-Bánomkert utca közötti szakaszok) 

                          ~ 2300 m
2 

várható építési költség: 2.300 x 4.000,- Ft = 9.200.000,- Ft + ÁFA 

összesen:              ~ 5800 m
2 

                                                                = 23.200.000,- Ft + ÁFA 

Az irodavezető elmondja, hogy a kalkulált négyzetméter ár tartalmazza a tervezés költségét is. 

(~900.000,- Ft + ÁFA) 

Az érintett társulási tagoktól befolyó összeg: 64 x 85.000,- Ft                 =  5.440.000,- Ft  

(összes részlet befizetését követően) 
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Kérik a képviselő-testületet, hogy korábbi döntésének megfelelően, amennyiben június 30-ig 

az úttársulási befizetések megtörténnek a költségvetésében a megvalósításhoz szükséges 

fedeztet biztosítsa.  

A terveket el tudják készíttetni és annak alapján az árajánlatokat be tudják kérni.  

A bizottsági ülésen elhangzott, hogy a kivitelezésre vonatkozóan az alábbi cégektől kérjenek 

árajánlatot: 

- Duna Aszfalt Kft. 6060 Tiszakécske, Béke u. 150. sz. 

- HÓDÚT Útépítő Kft. 5600 Békéscsaba, Berényi u. 142. sz. 

- Gold Partner Kft. HU-1134 Budapest, Kassák Lajos utca 76. VI. em. 59. sz. 

- Colas Út Zrt. 1033 Budapest, Kórház u. 6-12. sz. 

- Swietelsky Magyarország Kft. 5600 Békéscsaba, Ipari út 44-46. sz. 

- D-Profil Kft. 4030 Debrecen, Ozmán u. 9. 

Az irodavezető röviden ennyiben kívánta összeg foglalni a leírtakat és a bizottsági ülésen 

elhangzottakat. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megköszöni Feke László irodavezetőnek az elmondottakat. 

Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e még valaki hozzászólni? A bizottság elnöke 

megadja a szót Kanó József bizottsági tag részére.  

 

Kanó József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Már több alkalommal felvetette, hogy a Kórház utcában lévő kb. 30 méteres szakaszt 

kellene aszfaltburkolattal ellátni. Az említett részen lakók anyagi helyzetük miatt 

hozzájárulást nem tudnak fizetni. Javasolja, hogy ennek keretében valamilyen módon kerüljön 

megvalósításra az említett útszakasz. 

 

dr. Ágoston Sándor a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, 

képviselő – Egyetért Kanó József képviselő által elmondottakkal.  

 

Feke László műszaki irodavezető – Elmondja, hogy korábban már volt egy ilyen eset a 

Mikszáth u. – Borona u. közötti szakaszt valósították meg. 

 

Pap Tibor polgármester – Elmondja, hogy az irodavezető által említett szakasz a DAOP-os 

pályázat keretében valósult meg. Megjegyzi, hogy azon a szakaszon sem tudták a lakosok a 

hozzájárulás összegét megfizetni.  

Elmondja, ha a testület az említett szakasz megvalósításáról dönt, abban az esetben a tervek 

elkészítése szükséges. 

 

Feke László műszaki irodavezető – Elmondja, hogy az említett kis szakasz megvalósítása 

nem kevés összegbe fog kerülni, mivel főútvonalhoz kapcsolódik és az előírásoknak meg kell 

felelni.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Elmondja, hogy a lakók az említett részről még nem jelezték, hogy az útra 

szükségük lenne, de nem tudják megfizetni a rájuk eső önerőt. 

 

Kanó József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Elmondja, hogy így egy zsákutcával állnak szemben. 
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Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Javasolja, hogy erre a szakaszra vonatkozóan készüljön el a terv, amelynek 

alapján pedig a tételes költségvetés és azt követően térjenek rá vissza, hogy a szükséges 

forrást tudják-e biztosítani a megvalósításra.  

A bizottság elnöke megkérdezi, hogy ezzel a témával kapcsolatban kíván-e még valaki 

hozzászólni? 

Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot. 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé elfogadásra, hogy a Kórház utca le nem aszfaltozott 

részére vonatkozóan készüljön el a terv, amelynek alapján pedig a tételes költségvetés és azt 

követően térjenek rá vissza, hogy a szükséges forrást tudják-e biztosítani a megvalósításra 

kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  

 

Határozat: 

222/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a 

Kórház utcában az aszfaltburkolattal el nem látott részre vonatkozóan készüljön el a 

tervrajz, annak alapján a tételes költségvetés és azt követően térjenek rá vissza, hogy 

a szükséges forrást tudják-e biztosítani a megvalósításra. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Ismételten szavazásra kéri a bizottság tagjait. 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé elfogadásra, hogy az aszfaltburkolat megépítésére 

létrejött társulások célját támogassák és az aszfalt útburkolatot kiépítsék a Hámán K., Kulich 

Gy. és a Zrinyi utca  (Eötvös-Bánomkert utca között) vonatkozásában, a szükséges forrás 

biztosításával, valamint az irodavezető által felsorolt cégektől kérjenek be árajánlatokat a 

kivitelezésre vonatkozón kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  

 

Határozat: 

223/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy 

az aszfaltburkolat megépítésére létrejött társulások célját támogassa, és az aszfalt 

útburkolat kiépítését megvalósítsa a Hámán K., Kulich Gy. és a Zrinyi utca  (Eötvös-

Bánomkert utca között) vonatkozásában.  

 

A tárgyi építési munkára az Önkormányzat a fedezetet az önkormányzat 2013. évi 

költségvetésében a fejlesztési céltartalék előirányzat terhére biztosítja. 

 

A bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy a kivitelezésre vonatkozóan az 

alábbi cégeket kérje fel ajánlattételre: 

- Duna Aszfalt Kft. 6060 Tiszakécske, Béke u. 150. sz. 

- HÓDÚT Útépítő Kft. 5600 Békéscsaba, Berényi u. 142. sz. 

- Gold Partner Kft. HU-1134 Budapest, Kassák Lajos utca 76. VI. em. 59. sz. 
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- Colas Út Zrt. 1033 Budapest, Kórház u. 6-12. sz. 

- Swietelsky Magyarország Kft. 5600 Békéscsaba, Ipari út 44-46. sz. 

- D-Profil Kft. 4030 Debrecen, Ozmán u. 9. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Elmondja, hogy a következő bejelentés a Dévaványa, József A. utca 23. szám 

alatt lévő ( 3538 hrsz-ú) ingatlanra benyújtott vételi ajánlat. 

A bizottság elnöke megadja a szót Feke László részére, hogy ismertesse az előterjesztésben 

foglaltakat.  

 

Feke László műszaki irodavezető – Elmondja, hogy Fias Sándor Dévaványa, Hámán K. u. 

46. szám alatti lakos vételi ajánlattal fordult a Képviselő-testülethez az önkormányzat 

tulajdonát képező Dévaványa, József A. utca 23. (3538 hrsz-ú) ingatlanra vonatkozóan. 

Ajánlatában vételi árat nem jelölt meg. 

Az ingatlan adatai: 

- művelési ága: kivett, lakóház, udvar, valóságban beépítetlen terület, 

-  709 m
2
 nagyságú 

- tulajdoni hányad: 1/1 Dévaványa Város Önkormányzat tulajdona 

- az ingatlan terhelést nem tartalmaz 

Az önkormányzati vagyonról és a vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési jog 

gyakorlásának szabályairól szóló 8/2011.(IV.1.) önkormányzati rendelet 6. § (3) bekezdése 

alapján „Az önkormányzat tulajdonában álló ingatlanvagyon elidegenítése, ingatlanvagyon 

tulajdonjogának megszerzése tárgyában kizárólag a Képviselő-testület jogosult dönteni.”  

A vagyonrendelet 14. § (4) bekezdése alapján „ingatlan és ingó vagyon értékesítése esetében 

a Képviselő-testület döntése alapján mellőzni lehet a versenyeztetést, ha annak forgalmi 

értéke nem haladja meg az 500.000,- Ft-ot.” 

Mivel a műszaki iroda előzetes értékbecslése alapján az ingatlan forgalmi értéke kevesebb, 

mint 500.000,- Ft, ezért a Képviselő-testület dönthet a versenyeztetés mellőzéséről is.  

A 16. § (3) bekezdés szerint „ingatlan és ingó vagyon esetén egy évnél nem régebbi-

ingatlanforgalmi szakértő, vagy értékbecslő által készített-forgalmi értékbecslés alapján kell 

meghatározni.” Ilyen, rendeletnek megfelelő értékbecslés jelenleg nem áll rendelkezésükre. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el.  

Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé elfogadásra, hogy versenytárgyalás mellőzésével adják 

el a Dévaványa 3538 hrsz. alatt lévő, belterületi 709 m
2 

alapterületű, természetben 

Dévaványa, József A. u. 23.szám alatt található ingatlanának 1/1 tulajdonát Fias Sándor 

Dévaványa, Hámán K. u. 46. szám alatti lakos részére, az ingatlanrész vételárát az 

önkormányzat által felkért értékbecslő által meghatározott összegben állapítsák meg,  

amennyiben a vevő a vételárat nem fogadja el, úgy a képviselő-testület az ingatlanrészt ne 

adja el kéri, az kézfelnyújtással jelezze.   

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  

 

Határozat: 

224/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy 
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versenytárgyalás mellőzésével adja el a Dévaványa 3538 hrsz. alatt lévő, belterületi 

709 m
2 

alapterületű, természetben Dévaványa, József A. u. 23.szám alatt található 

ingatlanának 1/1 tulajdonát Fias Sándor Dévaványa, Hámán K. u. 46. szám alatti 

lakos részére. 

Az ingatlanrész vételárát az önkormányzat által felkért értékbecslő által 

meghatározott összegben állapítsa meg.  

Ha a vevő a vételárat nem fogadja el, úgy a képviselő-testület az ingatlanrészt ne 

adja el.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Elmondja, hogy a következő bejelentés tárgya Bőkény Barnabás népszavazási 

kezdeményezése a dévaványai földgázvagyonról.         

A bizottság elnöke elmondja, hogy Bőkény Barnabás dévaványai lakos egy rövid 

kidolgozatlan javaslatot terjesztett elő a dévaványai területeken kitermelt szénhidrogének 

tulajdonjogának önkormányzati megszerzésére vonatkozóan. 

Álláspontja szerint a helyben kitermelt szénhidrogének mennyiségéből az önkormányzatot 

valamilyen arányú tulajdoni hányad illeti (illetheti) meg. 

E tárgykörben kezdeményezni kívánja az alaptörvény módosítását célzó népszavazás 

megtartását, illetve javasolni kívánja ehhez egy önkormányzati bizottság létrehozását, amely a 

koordinációs feladatot látna el ez ügyben. 

A bizottság elnöke elmondja, hogy az előterjesztésben Gyuricza Máté részletesen leírta az ide 

kapcsolódó jogszabályokat, amelyeket nem kíván felolvasni.  

Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot. 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé elfogadásra,hogy a népszavazási kezdeményezést ne 

támogassa kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  

 

Határozat: 

225/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a 

dévaványai földgázvagyon tulajdoni hányadának megszerzésére irányuló Bőkény 

Barnabás Dévaványa, Barcéi u. 33. szám alatti lakos által beterjesztett népszavazási 

kezdeményezést ne támogassa, a kezdeményezéshez ne csatlakozzon. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Elmondja, hogy a következő bejelentés pályázat benyújtásával kapcsolatos, 

amelynek ismertetésére megadja a szót Feke László műszaki irodavezető részére.  

 

Feke László műszaki irodavezető – Elmondja, hogy a Vidékfejlesztési Minisztérium az 

alföldi tanyák, valamint tanyás térségek megőrzése és fejlesztése érdekében a települési és 

térségi fejlesztések támogatására pályázati felhívást tett közzé TP-1-2013 kódszámmal.  

A pályázat keretében az alábbiakra van lehetőség:  

1. a tanyai termékek piacra jutásának elősegítésére ezen belül is:  

- tanyai termékek város –vidék együttműködés keretében történő piacra juttatására  

- tanyai termékek értékesítését biztosító önkormányzati fenntartású helyi termelői 

piacok létesítésére, fejlesztésére,  
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- tanyai termékek értékesítését biztosító önkormányzati boltok létesítésére, 

fejlesztésére,  

- tanyai termékek feltárására,  

- tanyai termékek védjegy- és minőségtanúsítási rendszerének bevezetésére, 

fejlesztésére,  

- a tanyagazdaságokat összefogó, a termékek piacra jutását segítő, a termékeik 

magasabb hozzáadott értékét biztosító vertikális integrációk, önkormányzati 

tulajdonú helyi, kisléptékű feldolgozó kapacitások létrehozására, fejlesztésére,  

- a tanyagazdák számára nyújtott, a piacra jutást, a termelést és helyi feldolgozást, a 

közvetlen értékesítést segítő szolgáltatások biztosítására.  

2. A tanyás térségek külterületi földútjainak karbantartását, rendszeres felújítását 

biztosító vontatott munkagépek, eszközök beszerzésére.  

3. A villany nélküli tanyák villamosenergia-ellátását biztosító önkormányzati 

fejlesztésekre. 

4. Tanyagondnoki szolgálatok fejlesztésére. 

5. Megyei tanyafelmérések elvégzésre.  

Támogatás tekintetében elszámolható költségek:  

A támogatott fejlesztés megvalósításához nélkülözhetetlenek, ahhoz közvetlenül 

kapcsolódnak és a pályázat összeállításakor a pályázó azokat, mint költségelemeket 

szerepeltette a pályázati adatlapján, valamint azok összhangban vannak a számviteli 

törvénnyel.  

A megítélhető támogatás és saját forrás mértéke és összege:  

A támogatás mértéke az összes jogosult elszámolható összköltség legfeljebb 90 %-a, így a 

pályázónak a fejlesztés teljes költségének 10 %-át minimum biztosítania kell. A megítélhető 

támogatás maximális összege pályázóként legfeljebb 200.000 eurónak megfelelő összeg (kb. 

59.000.000,- Ft).  

A pályázatok benyújtására 2013. július 8-tól legkésőbb 2013. augusztus 7-ig van lehetőség.  

Az önkormányzat jelen pályázati felhívásra a tanyai termékek értékesítését biztosító 

önkormányzati fenntartású helyi termelői piac fejlesztését kívánná megvalósítani. Korábban 

megtervezett és engedélyezett elárusító csarnok és kiszolgáló épület építési engedélye lejárt 

ezért megfontolandó lenne egy kisebb léptékű költségtakarékosabb műszaki tartalom 

meghatározása. Elsősorban arra gondolnak, hogy az elárusító csarnok helyett fixen telepített 

elárusító sorok lefedésében is lehetne gondolkodni, amely jóval kisebb keresztmetszeti anyag 

és munkaigénnyel megvalósítható mint a korábbi elképzelés. Továbbá évek és évtizedek óta 

piacra járó személyek, vállalkozások és őstermelők elárusító helyei sem kerülnének a piac 

területén belül jelentősen áthelyezésre, tehát tulajdonképpen majdnem mindenki maradna 

kisebb változásokkal a jelenlegi helyén. Számos településen látnak erre jó példát, megemlíti 

Hódmezővásárhely települést. A fedett elárusító sorok kiegészítéseként mindenképpen 

szükségeltetik az a szociális iroda és zárt elárusító helyet is tartalmazó épület megépítése, 

valamint a terület rendezése.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megköszöni Feke László irodavezetőnek az elmondottakat. Megadja a szót Pap 

Tibor polgármester részére. 

 

Pap Tibor polgármester – Meg kell nézni, hogy a termelői piacra vonatkozóan milyen 

előírások vannak annak érdekében, hogy a pályázat sikeres legyen. Javasolja, hogy a 

szakállamtitkárságtól kérjenek ezzel kapcsolatban anyagot, valamint Dr. Kulcsár László 

ügyvédet is kérjék meg, mint a Magyar Agrárkamara Megyei elnökét, hogy ebben nyújtson 

szakmai segítséget.  
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A polgármester javasolja, ha a pályázatba belefér, akkor egy mozgó árusításra alkalmas 

eszközt is célszerű lenne bele venni. Megjegyzi, hogy a piac is átmenet a Szociális 

Szövetkezet működtetésébe. Elmondja, hogy üzleti tervben meg kell indokolni, hogyan lesz 

kihasználva, hogyan lesz fenntarthatóvá téve.  

A polgármester véleménye, hogy ezt a lehetőséget ki kell használni.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé elfogadásra, hogy a pályázat kerüljön benyújtásra kéri, 

az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  

 

Határozat: 

226/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a 

tanyai termékek értékesítését biztosító önkormányzati fenntartású helyi termelői piac 

fejlesztésére pályázatot nyújtson be a Vidékfejlesztési Minisztérium által az alföldi 

tanyák, valamint tanyás térségek megőrzése és fejlesztése érdekében a települési és 

térségi fejlesztések támogatására kiírt pályázati felhívásra.   

 

A bizottság javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a projekt keretében a 

Dévaványa belterület 1834. hrsz-ú ingatlanon található piac fejlesztését valósítsa 

meg.  

 

A projekt tervezett összköltsége 40.000.000,- Ft, melyhez a 10 %-os saját erőt, azaz 

a 4.000.000,- Ft-ot az önkormányzat a 2013. évi költségvetésének fejlesztési 

céltartalék előirányzata terhére biztosítja.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Elmondja, hogy az önkormányzat pályázatot kívánt volna benyújtani a KEOP-

1.2.0/09-11 kódszámú „Szennyvízelvezetés és tisztítás” című projektfelhívásra 

szennyvíztisztító telep rekonstrukciójára vonatkozóan, mivel az elmúlt években kiépített 

szennyvízöblözetek miatt a telepre hidraulikai kapacitást meghaladó mennyiségű 

szennyvízterhelés érkezett a kapacitáson belüli szárazidei szennyvízmennyiség ellenére. A  

pályázati dokumentáció kidolgozása előtt felvették a kapcsolatot a Nemzeti Környezetvédelmi 

Energia Központ Nonprofit Kft-vel, annak érdekében, hogy ezen fejlesztésre vonatkozóan az 

önkormányzat benyújthatja-e támogatási igényét.  

Az önkormányzatnak a fenti konstrukció keretében támogatási forrást nyert 2010-ben a 8-10 

sz. szennyvízöblözet kiépítésére vonatkozóan.  Ezen pályázat pénzügyi zárása 2012. január 

30-án megtörtént. Jelenleg a fenntartási időszak tart. 

Mind a korábbi támogatásban részesített pályázat ügyintézőjétől, Urbán Ákostól illetve 

Frombach Gabriella Projektfinanszírozási Osztály csoportvezetőjétől azt a tájékoztatást 

kapták, hogy az említett pályázati felhívásra az önkormányzat nem tud támogatási igényt 

benyújtani hivatkozva a Környezet és Energia Operatív Program konstrukcióihoz tartozó 

általános pályázati útmutató B 6. Kizáró okok 19. pontjára, mely szerint a támogatás feltétele, 
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hogy a pályázó korábban nem nyújtott be a pályázatában foglaltakkal megegyező tartalommal 

olyan pályázatot, amely támogatást nyert vagy jelenleg elbírálás alatt áll. 

Önkormányzat további lépéseket tett annak érdekében hogy ezen pályázati felhívásra 

benyújthatják-e a pályázatot, mivel az önkormányzatnak az az álláspontja volt, hogy a 

hivatkozott általános pályázati útmutató B.6. 19. pontja ránk nem vonatkozik, hiszen a 

szennyvíztelep rekonstrukciója és a szennyvízhálózat kiépítése nem azonos műszaki 

tartalomnak számít.  Annak érdekében, hogy a pályázatot benyújthatják-e felvették a 

kapcsolatot a Nemzeti Fejlesztési Ügynökség Környezetvédelmi Operatív Programok Irányító 

Hatóságával, akitől a jelen előterjesztés mellékletét képező levélben foglalt tájékoztatást 

kapták.  

Az általuk leírtak szerint, mivel Dévaványa a 25/2002. (II.28.) Korm. rendeletben fejlesztéssel 

érintett településként van feltüntetve, így egyedi engedéllyel hozzájárulnak ahhoz, hogy 

Dévaványa a szennyvíztisztító telep fejlesztése céljából újabb pályázatot nyújtson be az 

említett pályázati konstrukcióra. Egyúttal a levélben arra is felhívják a figyelmet, hogy a 

projekt támogathatósága függ a konstrukció keretében rendelkezésre álló források lekötésének 

ütemétől, a tervezett projekt műszaki tartalmától és a jogosultsági kritériumoknak való 

megfeleléstől. Amennyibe a pályázat közvetlenül a megvalósítási konstrukcióra való 

benyújtását a rendelkezésre álló tanulmányok, tervek, engedélyek és egyéb mellékletek nem 

teszik lehetővé, úgy javasolják a KEOP-7.1.0/11 pályázati konstrukcióra történő benyújtást.  

Ezen pályázati konstrukció keretében lehetőség van a szennyvíztisztító telep rekonstrukciójára 

vonatkozó tanulmányok (RMT, CBA), engedélyes és kiviteli tervek, közbeszerzési 

dokumentációk elkészítésére és egyéb költségek (projektmenedzsment, PR) elszámolására.  

A pályázat keretében az összköltség lakosegyenértékre vonatkozóan (960,- Ft/LE) kerül 

kiszámításra, Dévaványa esetében ez az összeg 5.856.000,- Ft.  

A támogatás mértéke a projekt előkészítési összköltségének 85 %-a.  

A pályázatok benyújtására 2011. március 1-jétől folyamatosan van lehetőség a konstrukció 

felfüggesztéséig.  

Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot. 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé elfogadásra, hogy a pályázat kerüljön benyújtásra kéri, 

az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  

 

Határozat: 

227/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a 

Dévaványa külterület 0516/2 hrsz-on lévő Szennyvíztisztító telep 

rekonstrukciójának előkészítési munkálataira vonatkozóan pályázatot nyújtson be a 

KEOP-7.1.0/11 kódszámú Derogációs víziközmű projektek előkészítése című 

pályázati felhívásra.  

 

A bizottság javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a projekt összköltsége 

5.856.000,- Ft, melyhez a 15 %-os saját erőt, azaz a 878.400,- Ft-ot az önkormányzat 

a 2013. évi költségvetésének fejlesztési céltartalék előirányzata terhére biztosítja.  
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Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Eelmondja, hogy a következő bejelentés egy tájékoztató anyag, amelyet Ernyes 

Csilla pályázatíró referens terjesztett a testület elé.  

A bizottság elnöke ismerteti a jelenlévőkkel, hogy Dr. Mike Géza szülész-nőgyógyász orvos 

ultrahangos diagnosztikai készülék beszerzésre vonatkozó pályázati felhívással fordult Szalai 

Ildikó vezető védőnő felé. A védőnő jelezte az önkormányzat részére ezen pályázati felhívást. 

Az ultrahangos készülék beszerzésére az Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból a 

Helyi Vidékfejlesztési Stratégiák LEADER fejezetének végrehajtásához 2013-ban nyújtandó 

támogatások részletes feltételeiről szóló 35/2013.(V.22.) VM rendelete keretében kiírt 

pályázati felhívásra benyújtandó projekt keretében lett volna lehetőség 2013. június 17-től.  

Az ultrahangos diagnosztikai készülékek, mely belgyógyászati kezelések ellátására is 

szolgálhatóak lennének árai bruttó 4 millió Ft – 13,5 millió Ft között várhatóak. A készülékek 

árai közötti különbözet abból adódik, hogy ezen eszközök 4D opcióval felszerelten 

kerülnének-e beszerzésre.  

Tájékoztatja a bizottságot, hogy a pályázati felhívás a Körös-Sárréti Vidékfejlesztési 

Egyesület területén felfüggesztésre került 2013. június 25-én, így pályázatok benyújtására már 

nincs lehetőség.  

 

A bizottság elnöke elmondja, hogy a következő bejelentés a Szociális Szövetkezettel 

kapcsolatos tájékoztató megtárgyalása. Az illetékes kollégák már dolgoznak rajta. Ezen 

keresztül a foglalkoztatás is javíthatóbb lenne és az önkormányzati vagyonhasznosításnak 

jobb módját találhatnák meg a jelenleginél, ha bizonyos önkormányzati fenntartási 

feladatoknak is jobb formát találnának.  

Megadja a szót Erdei Sándor pénzügyi ügyintéző részére, hogy röviden tájékoztassa a 

jelenlévőket az írásos anyagban foglaltakról.  

 

Erdei Sándor pénzügyi ügyintéző – Elmondja, hogy a június 27-ei ülésen döntött a 

képviselő-testület egy előterjesztés alapján a Szociális Szövetkezet létrehozásáról még pedig a 

Kistérségi Start Mintaprogram utódaként. A polgármester úr a mai ülésen már többször tett 

említést arra vonatkozóan, hogy milyen tevékenységekkel lehetne még ezt kiegészíteni. Ezzel 

kapcsolatban készített egy javaslatot az ügyintéző a szövetkezet megalapítására, ami 

tartalmazza a megalakulást és az azzal kapcsolatos teendőket. Javaslatot tett a tagok 

létszámára és személyére vonatkozóan, nem név szerint, de lehet rá következtetni belőle. A 

szövetkezet indításával kapcsolatos költségekről még folyamatos tárgyalások zajlanak, jövő 

héten fognak egyeztetni a békésszentandrási jegyzővel. 

 

Pap Tibor polgármester – Elmondja, hogy ott már pár lépéssel előrébb járnak ez ügyben.  

 

Erdei Sándor pénzügyi ügyintéző – Elmondja, hogy telefonon megkereste az OFA szegedi 

irodáját, akik jövő héten szerdán fognak jönni ezzel kapcsolatban. Ők már tárgyaltak 

Békésszentandrással és Gyomaendrőddel is. A gyomaendrődi anyagból kivett több olyan 

szövetkezettel kapcsolatos témát, amely az előterjesztésében szerepel. Az ügyintéző 

elmondja, hogy az előterjesztést jelenleg még nem javasolja elfogadásra, mert az ügyvéd úrral 

szeretne még egy egyeztetést a szövetkezet alakításával kapcsolatos témában. Tehát erről 

most még csak tájékoztató jelleggel szeretne beszélni. 

 

Pap Tibor polgármester – Elmondja, hogy ezzel egyetért. Arról is kell még szót ejteni, hogy 

mi szerepeljen az alapító okiratba, akkor is, ha ez még nem esedékes, de így később erre már 

nem kell időt fordítani. 
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Erdei Sándor pénzügyi ügyintéző – Elmondja, hogy az előző előterjesztésben volt 

tevékenységi kör megjelölve. A mostani előterjesztés melléklete egy alapszabály tervezet, 

ahol fel vannak sorolva, hogy milyen tevékenységeket lehetne végezni. Mindent belevett, de 

halfeldolgozást például nem lehetne végezni. 

 

Pap Tibor polgármester – Elmondja, hogy az nem biztos, hogy nem lehetne például 

halastavat csinálniuk, erről már volt szó korábban is. 

 

Erdei Sándor pénzügyi ügyintéző – Elmondja, hogy a tevékenységi körökkel kapcsolatban 

kérnének tanácsot és javaslatokat, hogy milyen tevékenységi köröket vegyenek bele. Ez a 

szövetkezet egy különálló szervezet, különálló irányítással, könyveléssel, gazdálkodással 

működne. Erre vonatkozóan lesznek még tárgyalások. Ahhoz, hogy a szövetkezet elinduljon, 

indulótőke kell. Erre TÁMOP-os program keretében pályázati lehetőség lesz, de az indulást 

meg kell támogatni. Az alapszabály tervezetben meg lehet határozni, hogy mekkora az a 

tőkenagyság, amit egy tag megvásárolhat. Nincs megszabva kimondottan, hogy mennyi lehet 

a maximum, hanem az alapszabály tervezetben kell meghatározni, hogy a szövetkezet 

mennyit szeretne. Ennek alapján 400 darab részvényt javasoltak 10.000,- Ft-os névértékben. 

Ez azt jelenti, hogy egy tag 4.000.000,- Ft-ért vehet meg részt a szövetkezetben. Ezt az 

összeget az önkormányzat, mint alapító tag rendelkezésre bocsátaná, és ez lenne az 

indulótőke. Az induló tagok is, akik a részvényeket megvásárolják, és ezzel hozzájárulnak az 

alapításhoz, de magához a szövetkezet indulásához elengedhetetlen. 

 

Pap Tibor polgármester – Elmondja, hogy az idei pályázati úton elnyerhető összeg 

20.000.000,- Ft a kiírás szerint azoknak, akik idén kezdenek, mert akik már másodévesek, 

azoknak az elnyerhető összeg 50.000.000,- Ft.  

 

Erdei Sándor pénzügyi ügyintéző – Hozzáteszi, hogy szeptembertől nyújtható be pályázat 

erre a kiírásra.  

 

Pap Tibor polgármester – Elmondja, hogy a foglalkoztatáshoz azt a támogatást igénybe lehet 

venni 2013-ban is, amit a Start Mintaprogramhoz. 2013. március 5-től kezdődően a 

foglalkoztatás keretében megoldódhatna. Lépni kell abba az irányba, hogy ezt tényleg meg 

lehessen valósítani. Ez akkor lenne igazi, hogyha ezt a tevékenységi kört tényleg olyan 

irányba mozdítanák. Amikor a Kormányhivatalban feltették a szakembereknek kérdéseiket, 

azt mondták, hogy minden további nélkül lehet ezt csinálni, nem látnak korlátot arra, hogy 

milyen irányba bővítik. Az a lényeg, hogy a mezőgazdasági tevékenyég ne legyen túlsúlyban 

a többi tevékenységhez képest. Megemlít néhány példát a környező városokból. Van, ahol 

például gyógynövények feldolgozásával is foglalkoznak, de ez csak egy szemléltető példa a 

sokféle tevékenység közül, amelyeket egy ilyen szövetkezeten belül végezni lehet. Kis 

településen is könnyen végezhető ez, látva a példákból, ahol úgy gondolják, hogy ezt 

zökkenőmentesen fogják tudni végezni a továbbiakban is, majd ezeket a termékeket a helyi 

piacokon, gyermekétkeztetési konyhán értékesíteni. Elmondja, hogy ennek komoly 

támogatottsága van a Vidékfejlesztési Minisztérium részéről is, ha a politika ezt akarja, akkor 

el kellene menni ebbe az irányba, hogy elő tudják készíteni a jövőt és későbbi pályázatoknál 

már sikerük legyen, amíg nem lesz ez a dolog általános és nem kezd bele mindenki.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Elmondja, hogy lenne egy javaslata arra, hogy melyik irányba lenne érdemes 

elindulni. Olyan szempontból szerencsés a város, hogy nagy hőfokú termálvize van, ami csak 
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úgy elfolyik nap, mint nap. Ezt fel lehetne használni fóliaházak fűtésére, ennek helye is lenne. 

Úgy gondolja, hogy ez egy remek lehetőség lenne.  

 

Pap Tibor polgármester – Ezt jó ötletnek tartja, hiszen a foglalkoztatás téli része nincs 

megoldva.  

 

Erdei Sándor pénzügyi ügyintéző – Elmondja, hogy egy korábbi előterjesztés kapcsán is 

tárgyaltak már a szociális szövetkezetről, volt szó arról, hogy a Startmunka Mintaprogram 

amikor ki lett írva, akkor 3 évre lett tervezve, 2013-tól - 2015-ig. Abban az esetben, ha 

elindítják a szociális szövetkezetet és alapító tagként minimum két fő közfoglalkoztatottat 

alapító tagként részesítenek, akkor a Startmunka Mintaprogram keretében megvásárolt nagy 

értékű eszközöket a szociális szövetkezet részére át tudják apportálni, így nem kellene 

megvásárolni.  

 

Pap Tibor polgármester – Hozzáteszi, hogy a további eszközöket pedig pályázat útján 

szerezhetnék be a szövetkezet részére. 

 

dr. Ágoston Sándor a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, 

képviselő – Elmondja, hogy olyan ötlet is volt, hogy bálázót vásárolnak, a bebálázott terméket 

a brikettálónál tudnák hasznosítani.   

Az írásos anyagban olvasható, hogy a Dévaványai Szociális Szövetkezet alapítására 

vonatkozó személyi ajánlások.  

Úgy gondolja, hogy a pénzügyi bizottság elnöke feltétlenül legyen benne. 

 

Pap Tibor polgármester – Elmondja, hogy most van pályázati lehetőség.  

 

dr. Ágoston Sándor a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, 

képviselő – Elmondja, hogy ez nem városgazdálkodási kft., hanem szociális szövetkezet 

lenne.  

 

Erdei Sándor pénzügyi ügyintéző – Elmondja még, hogy a szövetkezet nevére még senki 

nem tett javaslatot. Ő úgy fogalmazott, hogy Dévaványai Szociális Szövetkezet. Van nagyon 

sok fantázianév, de ő ezt gondolta ki.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Akinek van ötlete, javaslata, az Erdei Sándor felé szíveskedjen továbbítani.  

A bizottság elnöke megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e még valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy e témában nincs több hozzászólás, így ennek tárgyalását lezárja.  

 

A bizottság elnöke elmondja, hogy a következő anyag a temetővel kapcsolatos tájékoztató, 

amelyet Gyuricza Máté műszaki ügyintéző terjesztett a bizottság elé. 

A bizottság elnöke megadja a szót részére.  

 

Gyuricza Máté műszaki ügyintéző – Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy az üzemeltető 

által felhalmozott köztemetői hulladék elszállítására az elmúlt hónap folyamán sor került, a 

hulladék a Gyomaendrődi Regionális Hulladéklerakóba lett elszállítva. 

A hulladék elszállításáról az üzemeltetővel történt megállapodást követően az Önkormányzat 

járműveivel gondoskodott. A Regionális Hulladéklerakó az Önkormányzatot 20 %-os 

befogadói díjengedményben részesítette, így célszerűbbnek tartották ezt az olcsóbb, 

kedvezőbb megoldást választani. 
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A 76 tonna mennyiségű hulladék szállításának és ártalmatlanításának teljes költsége 

1.326.464,- Ft volt,  amely az üzemeltetői támogatásból levonásra került.   

Elmondja, hogy üzemeltetési támogatásra 2 millió forint áll rendelkezésre, amelyből még nem 

vett igénybe az üzemeltető.  

 

Kiss Károly a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Elmondja, hogy a szemét el lett szállítva, amit megköszön. Az üzemeltetőt kötelezni kellene 

arra, hogy ekkora mennyiség ne gyűljön össze, az elszállítás folyamatos legyen. Megjegyzi, 

hogy márt gyűlt össze szemét.  

 

Pap Tibor polgármester – Elmondja, hogy az üzemeltetőt tájékoztatni fogják arról, hogy a 

fennmaradó üzemeltetési támogatást sem fogják részére kifizetni, ha továbbra sem lesz 

változás a szemétszállítás tekintetében.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megadja a szót Gyuricza Máté műszaki ügyintéző részére, hogy ismertesse a 

következő előterjesztésben foglaltakat. 

 

Gyuricza Máté műszaki ügyintéző – Tájékoztatja a bizottságot, Magyarország Kormánya az 

idei árvizekre és belvizekre való tekintettel a lakosság életminőségének javítása, a településre 

látogató vendégek a belföldi túrizmus támogatása érdekében országos központi 

szúnyoggyérítést rendelt el, amelyhez a szükséges fedezetet is biztosítja, erre való tekintettel 

így az elvégzett szúnyoggyérítés költségei nem az Önkormányzatokat terhelik. 

A sürgősségi szúnyoggyérítést végző vállalkozás: Szempair Légiszolgáltató Kft. 

A védekezés időpontja: 2013. július 15. napján napnyugta előtti órákban. 

Rossz idő esetén a permetezés 2013. július 16-17-18. napján ugyanebben az időben kerül 

elvégzésre. 

Felhasználásra kerülő vegyszer megnevezése: 

Légi irtás esetén: K-othrin ULV, Mosquitox 1 ULV, Aqua K-Othrin ULV  

Földi irtás esetén: földi melegköd K-othrin 10 ULV  

Az ügyintéző javasolja, hogy a bizottság az Országos Katasztrófavédelmi Igazgatóság 

intézkedését egy „Köszönőlevél” formájában ismerje el.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megköszöni Gyuricza Máténak az elmondottakat.  

Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot. 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé elfogadásra, hogy az Országos Katasztrófavédelmi 

Főigazgatóság főigazgatója részére köszönő levelet küldjenek kéri, az kézfelnyújtással 

jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 

228/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy 

az alábbi köszönőlevelet fogadja el:  
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Köszönőlevél 

 

Dr. Bakondi György tű. altábornagy úr 

 

Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatóság 

főigazgatója 

 

Tisztelt Főigazgató Úr! 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete ezúton köszöni meg az Önök 

és munkatársaik részéről tapasztalható mindennapi munkában is megnyilvánuló 

településünk iránt tanúsított felelősségteljes támogató tevékenységét. 

 

Külön megköszönjük, hogy a Katasztrófavédelmi Igazgatóság indokoltnak vélte az 

azonnali katasztrófavédelmi sürgősségi szúnyoggyérítés elrendelését. 

 

A szükséges intézkedés megtételével az itt élők életminőségének, a településre 

látogató vendégek komfortérzetének javításához ezúton hozzájárultak, az ehhez 

szükséges fedezeti forrást pedig az Igazgatóság részéről biztosítani tudták. 

 

Dévaványa, 2013. július 11. 

Pap Tibor polgármester  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Elmondja, hogy a következő bejelentést szintén Gyuricza Máté műszaki 

ügyintéző terjesztette a testület elé, amely a Körös-völgyi Települések Regionális 

Szervezetének megszüntetése, valamint Konzorcium létrehozása. 

A bizottság elnöke megadja a szót Gyuricza Máté műszaki ügyintéző részére.  

 

Gyuricza Máté műszaki ügyintéző – Elmondja, hogy Dévaványa Város Önkormányzata 

tagként 2002. év óta vesz részt a társaságon belül megvalósuló szúnyoggyérítési programban. 

A szervezetben résztvevők Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 146. § (1) bekezdésében foglaltak alapján kötelesek a közöttük fennálló 

társulási megállapodást felülvizsgálni. 

A társulási tagok a megállapodást felülvizsgálták, a társulást meg kívánják szüntetni, de a 

jövőben is együtt kívánnak működni, hogy pályázatokat nyújthassanak be közösen, ezért az 

együttműködésre Konzorcium létrehozását javasolják. 

A Konzorcium megnevezése: Körös-völgyi Konzorcium 

Székhelye: 5500 Gyomaendrőd, Selyem út 124. 

 

Pap Tibor polgármester – A polgármester javasolja, hogy Novák Imre alpolgármestert 

hatalmazzák fel a tagi képviselet gyakorlására, valamint a megállapodás aláírására.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő –A bizottság elnöke megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki 

hozzászólni? 

Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot. 



 27 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé elfogadásra, hogy konzorciumhoz csatlakozzanak, 

valamint Novák Imre alpolgármestert hatalmazzák fel a tagi képviselet gyakorlására, valamint 

a megállapodást írja alá kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  

 

Határozat: 

229/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy  

a.) hozzájárulását adja, hogy a Körös-völgyi Települések Regionális Szervezete (5500 

Gyomaendrőd, Szabadság tér 1.) székhellyel megszüntetésre kerüljön. 

b.) továbbá döntsön arról, hogy tagként csatlakozni  kíván a Körös-völgyi Konzorcium- 

hoz (5500 Gyomaendrőd, Selyem út 124) elfogadja az erről szóló Konzorciumi 

Megállapodást. 

 

A bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy hatalmazza fel Novák Imre 

alpolgármestert a tagi képviselet gyakorlására, a megállapodás aláírására.  

 

Konzorciumi megállapodás 

(tervezet) 

 

mely létrejött Gyomaendrőd Város Önkormányzat Képviselő-testülete 5500 Gyomaendrőd 

Selyem út 124. sz. (képviseli: Várfi András polgármester)  Köröstarcsa Község 

Önkormányzat Képviselő-testülete 5622 Köröstarcsa Kossuth tér 7. sz. (képviseli: Smíri 

László polgármester) Békésszentandrás Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete 5561 

Békésszentandrás Hősök tere 1. sz. (képviseli: Sinka Imre polgármester) Mezőberény Város 

Önkormányzat Képviselő-testülete 5650 Mezőberény Kossuth tér 1. sz. (képviseli: Siklósi 

István polgármester) Orosháza Város Önkormányzat Képviselő-testülete 5900 Orosháza 

Szabadság tér 3. sz. (képviseli: dr. Dancsó József polgármester) Mezőtúr Város 

Önkormányzat Képviselő-testülete 5400 Mezőtúr Kossuth L. tér 1. sz. (képviseli Herczeg 

Zsolt polgármester), Sarkad Város Önkormányzat Képviselő-testülete 5720 Sarkad Kossuth út 

27. az. (képviseli: Bende Róbert polgármester), Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 5510 Dévaványa Hősök tere 1. sz. (képviseli: Novák Imre alpolgármester), 

Ecsegfalva Község Önkormányzat Képviselő-testülete 5515 Ecsegfalva Fő út 67.sz. 

(képviseli: Kovács Mária polgármester), Szarvas Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

5540 Szarvas Szabadság út 25-27.sz. (képviseli Babák Mihály polgármester) (továbbiakban 

Szerződő Felek)között az alábbi feltételekkel: 

 

Szarvas, Mezőtúr, Békés Gyula, Mezőberény, Gyomaendrőd Békésszentandrás, Köröstarcsa, 

Dévaványa, Ecsegfalva, Doboz, Lakitelek, Csárdaszállás, Orosháza, Békéscsaba és 

Gyomaendrőd települési önkormányzatai, Gyomaendrődön, 2004. november 12-én jogi 

személyiség nélküli önkormányzati társulást kötöttek Körös-völgyi Települési Regionális 

Szervezete megnevezéssel. A társulás céljaként határozta meg a csípő-szunyog elleni 

védekezési feladatokat, a cél megvalósítását segítő pályázatok benyújtását. A társulásból 

időközben kilépett Békéscsaba, Gyula, Lakitelek, Békés, Csárdaszállás települési 

önkormányzata. Az alapítók az Mötv. 146. § (1) bekezdésében foglaltak alapján a közöttük 

fennálló társulási megállapodást felülvizsgálták.  
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1.) A Szerződő Felek kijelentik, hogy a Körös-völgyi Települések Regionális Szervezete 

megnevezésű jogi személyiség nélküli társulást a jelen megállapodás aláírásával egyidejűleg 

megszűntetik. A társulás vagyonnal nem rendelkezik, egymással szemben követelésük nincs. 

 A Szerződő Felek a csípő-szúnyog elleni védekezésben a jövőben is együtt kívánnak 

működni, ennek érdekében pályázatokat nyújtanak be, a védekezés hatékonyságának 

biztosítása céljából közösen szakértőt alkalmaznak, együttműködésüket a jelen 

megállapodásban szabályozzák, konzorciumot hoznak létre. 

Konzorcium megnevezése: Körös-völgyi Konzorcium  

Székhelye: 5500 Gyomaendrőd Selyem út 124. sz.  

 

2.) A Szerződő Felek a konzorcium képviseletével Gyomaendrőd Város polgármesterét 

(továbbiakban: Képviselő) bízzák meg, aki a megbízást tisztelettel elfogadja.   

A Képviselő a konzorcium névében a célok teljesítése érdekében jognyilatkozatot tehet, a 

Konzorciumra, illetve tagjára vonatkozó kötelezettségvállalás előtt köteles beszerezni a 

konzorcium tagjainak írásban megadott hozzájárulását. A Konzorcium tagjának 

hozzájárulását megadottnak kell tekinteni, ha képviselője, a konzorcium ülés keretében 

jegyzőkönyvben nyilatkozik a kötelezettség vállalásáról.  

 

3.) A Konzorcium tagjai együttesen döntenek pályázat benyújtásáról, a tag által fizetendő 

vagyoni hozzájárulás mértékéről, esedékességéről, szakértő alkalmazásáról, a szakértő csípő 

szúnyog gyérítéséről szóló beszámoló elfogadásáról. A konzorcium tagjait a képviselő évente 

legalább kétszer köteles összehívni, amelyen a tagot a polgármester, illetve a tag képviselő-

testület által megbízott személy képviseli. A Konzorcium ülését a Képviselő köteles 

összehívni, ha bármelyik tag írásban, az ok megjelölésével kéri, annak kézhezvételét követő 

15 naptári napon belül.  

A Konzorcium tagjai a csípő-szúnyog gyérítést végző vállalkozó kiválasztásáról önállóan 

gondoskodnak, önállóan kötnek szerződést. A Konzorcium tagjai a beszerzési eljárás 

előkészítésének összehangolására, hatékonyságának javítása érdekében megfelelő 

szakértelemmel és gyakorlattal rendelkező tagot, vagy külső szakértőt bízhatnak meg. 

 

4.) A Konzorciumi tagok kijelentik, hogy a megszűnő Körös-völgyi Települések Regionális 

Szervezete által tett jognyilatkozatok, vállalt kötelezettségek tekintetében a konzorciumi 

tagok a jelen konzorciumi megállapodás aláírásával azokat magukra nézve kötelezőnek 

tekintik és elismerik. A Szerződő Felek kijelentik, hogy a 2013-TAM/000044 sz. alatt a 

Magyar Turizmus Zrt és a Gyomaendrőd Város Önkormányzata, mint gesztor által 

Budapesten 2013. május hó 29. napján megkötött támogatási szerződést ismerik, annak 

minden rendelkezését magukra nézve kötelezőnek tekintik, azt maradéktalanul teljesítik, és a 

jelen megállapodás hatályba lépésének feltételéül szabják, hogy a Magyar Turizmus Zrt 

elfogadja a bekövetkező változást.  

Felek tudomással bírnak arról, hogy a Körös-völgyi Települések Regionális Szervezete 

érintett a Gazdasági Versenyhivatal által indított Vj/73/2011 számú versenyfelügyeleti 

eljárásban. Ennek megfelelően a változásról a Képviselő köteles tájékoztatni a Gazdasági 

Versenyhivatalt. 

Felek tudomással bírnak arról is, hogy a Szervezet nevében a gesztor megbízási szerződést 

kötött jogi képviselet ellátására a versenyfelügyeleti eljárás jogerős befejezéséig. 

Felek felhatalmazzák a képviselőt, hogy a Szervezet megszűnése miatt megszűnő megbízási 

szerződést a Konzorcium nevében változatlan tartalommal megkösse. A megbízás költségét a 

korábban az egyes önkormányzatok által teljesített befizetés képezi. 
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5.) A Szerződő Felek a jelen megállapodást határozatlan időre kötik. A konzorcium tagja a 

megállapodást felmondhatja a Képviselőnek megküldött egyoldalú írásos nyilatkozatával, 

minden naptári év végével, melyhez köteles csatolni vállalt kötelezettségének teljesítéséről 

szóló okiratot. Amennyiben valamely tag az írásbeli felszólítást követően vállalt 

kötelezettségeit nem teljesíti, súlyos szerződésszegést követ el és ebben az esetben a 

szerződésszegéssel okozott kárt köteles a tagok részére megtéríteni. 

 

6.) A Konzorcium megszűnik 

        - a felek közös megegyezésével 

        - amennyiben azt valamennyi tag felmondja. 

  

A megállapodást aláírók átolvasás és értelmezést követően kijelentik, hogy a jelen okirat 

akaratukkal mindenben egyező, aláírására kellő felhatalmazással rendelkeznek. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő - Áttér a következő előterjesztés megtárgyalására.  

Elmondja, hogy a „Hétszínvirág Alapítvány a Dévaványai Óvodásokért” pályázatot nyújtott 

be a TÁMOP 6.1.2/11/1 számú kiírásra, amelyet kedvezően bíráltak el, 9.767.640,- Ft összegű 

vissza nem térítendő támogatásban részesültek.  

A pályázat sok óvodai, bölcsődei és a város lakosságát is érintő programokat is tartalmaz.  

A megvalósítás 2014. őszéig tart, így a pénzek folyósítása és a pályázat végleges elszámolása 

is ekkor történik.  

Diósné Ambrus Erzsébet kérése, hogy ha szükségessé válik, előlegezzék meg alapítványuk 

számára ezt az összeget.  

Megjegyzi, hogy ilyen megállapodás megkötésére már volt példa.  

Nem ismert számára, hogy a pályázat előkészítésében az önkormányzat részéről ki vett részt. 

 

Szarka Andrea igazgatási irodavezető – Elmondja, hogy ez volt az a pályázat, amit először 

kivizsgáltak, ennek benyújtására az önkormányzatnak nem volt lehetősége, csak az 

alapítványnak.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e még valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot. 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé elfogadásra, hogy a „Hétszínvirág Alapítvány a 

Dévaványai Óvodásokért” részére 9.767.640,- Ft visszatérítendő kamatmentes támogatást 

nyújtsanak a TÁMOP 6.1.2/11/1 számú pályázat megvalósításához kéri, az kézfelnyújtással 

jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

Határozat: 

230/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy 

„Hétszínvirág alapítvány a Dévaványai Óvodásokért” (5510 Dévaványa, Eötvös u. 

2. sz.) részére 9.767.640,- Ft visszatérítendő kamatmentes támogatást nyújtson, a 

TÁMOP 6.1.2/11/1 számú pályázat megvalósításához. 
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A bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a  visszatérítendő kamatmentes 

támogatáshoz szükséges 9.767.640,- Ft összeget az önkormányzat 2013. évi 

költségvetésben az általános tartalék előirányzata terhére biztosítsa. 

 

Az Alapítvány a támogatás összegével 2014. december 31-ig köteles elszámolni, azt 

visszautalni az önkormányzat költségvetési egyszámlájára. Egyben tudomásul veszi, 

hogy a számadási kötelezettség elmulasztása, vagy a támogatott összeg támogatási 

céltól eltérő felhasználása esetén visszafizetési kötelezettsége keletkezik az 

Önkormányzat felé.  

 

A bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy bízza meg a polgármestert, hogy 

gondoskodjon a támogatottal a visszatérítendő kamatmentes támogatási 

megállapodás megkötéséről, a támogatás kifizetéséről, valamint a támogatás 

elbírálást követő 15 napon belül tegye közzé a döntéshozó szerv, a támogatott 

adatait, valamint visszatérítendő kamatmentes támogatás összegét 

kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, valamint a település internetes honlapján 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Ismerteti a következő bejelentés, amely szintén az óvodához kapcsolódik. A 

bizottság elnöke elmondja, hogy az óvodák korszerűsítésére benyújtott pályázat sajnos nem 

nyert. Tudott, hogy a vizesblokkok nincsenek jó állapotban. Arról volt szó, hogy ha nem nyer 

a pályázat, akkor erre a témára vissza fognak térni.  Az intézményvezető és az 

intézményegység vezetők véleménye, hogy a Hajós úti óvodában a mosdó mindenképpen 

javításra szorul. Kérésük, ha lehetőség van rá a munkálatok elvégzését szakemberek 

biztosításával segítsék. A felújítás során felmerült költségeket a DÁMK vállalja, de 

munkabérre már nem tudnak fedezetet biztosítani.  

 

Kiss Károly a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Elmondja, hogy 3 javításra váró óvoda van felsorolva a kérelemben. 

 

Pap Tibor polgármester – Elmondja, hogy a kérelemben valóban három óvoda van 

felsorolva, de az idei évben a Hajós úti óvodát szeretnék korszerűsíteni.  

 

Kiss Károly a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Elmondja, hogy a Könyves Kálmán úti óvodában lévő mosdó is nagyon rossz állapotban 

van. Kéri a képviselőket, hogy menjenek ki és nézzék meg az ott lévő állapotokat. 

 

Földi Imre a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Véleménye, hogy először a Hajós úti óvodánál kezdjék meg a munkát. 

 

Pap Tibor polgármester – Elmondja, hogy van egy felújítási terv, meg kell nézni, hogy 

milyen költségekkel járna. Az ÁMK most nem tudja vállalni az anyagiakat, csak a Hajós úti 

óvodánál egyelőre.  

 

Feke László műszaki irodavezető – Elmondja, hogy azt is meg kell beszélni, hogy milyen 

szinten legyen meg a felújítás. Elmondja, hogy az elkészített tervek szerint a Hajós úti óvoda 

vizesblokkja nem ott lesz, ahol most van. Ennek a költsége pedig sokkal nagyobb lenne, 

mintha most csak ideiglenesen felújítanák azt. Úgy gondolja, hogy meg lehetne azt csinálni, 

hogy egy minimális költséggel felújítják a mai kornak megfelelően, a jelenlegi helyeken, de 

ne zárják ki azt, hogy jövőre a jogszabályoknak megfelelően új helyen megvalósítsák a 
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vizesblokkot. Ez annyiból volna rossz döntés, mert ha a későbbiekben esetleg pályázatot 

nyernek, akkor ezt újra szét kellene verni, azonban valamit lépni kell, hiszen a gyerekekre 

figyelemmel kell lenni. Találni kell erre vonatkozóan megoldást úgy, hogy a csempe és a 

padlózat ne legyen leverve. 

 

Pap Tibor polgármester – Elmondja, hogy 3.600.000,- Ft-os költségvetés lett bemutatva a 

januári testületi ülésen, kimondottan a vizesblokkok felújítására. 

 

Feke László műszaki irodavezető – Elmondja, hogy nem csak a vizesblokkal van gond, 

hanem a Hajós úton lévő konyha az egyetlen, ahol nincs mosogatógép, melegítő tűzhely, 

mivel nem fér be a meglévő konyhájukba. Ki kell bontani a válaszfalat azért, hogy nagyobb 

legyen a helyiség, meglegyen a 2 m
2
/fő terület szükséglet. Szól arról, hogy ezen a telephelyen 

a legkisebb a WC helyiség. Elmondja, dönthet arról is a testület, hogy a pályázatban 

foglaltaknak megfelelően kerüljön felújításra a vizesblokk a Hajós úton.  

 

Pap Tibor polgármester – Elmondja, hogy ez óriási összegbe kerülne. Véleménye szerint azt 

az anyagot kellene elővenni, amit az óvodai vizesblokkok javítására készítettek, ami ha jól 

emlékszik, nagyjából 3.000.000,- Ft-os költséget jelentett az összes telephely vonatkozásában.  

 

Kiss Károly a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Véleménye szerint mind a 3 telephelyet legalább annyira fel kellene újítani, hogy 

használható legyen, mert ez a mostani állapot nem megfelelő a gyermekeknek higiéniai 

szempontokból. Körbe kell járni és meg kell nézni az óvodaépületeket. A gyermekeket 

lavórból mosdatják le a dajkák, erre a célra külön helyiség kellene. 

 

Feke László műszaki irodavezető – Nem mindenhol lehet megoldani a hely szűke miatt.  

 

Kiss Károly a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, képviselő 

– Ezt megérti, de ahol nagyobb hely van, ott meg kell oldani. A képviselő-testület 2 évvel 

ezelőtt megígérte, hogy a Könyves Kálmán úton kész lesz a szennyvíz, mert ez sem 

megfelelően működött. Mindenre költenek és rendbe teszik (fürdő, sportlétesítmény stb.), de 

pont a pici gyerekeknek kell rossz körülmények között lenniük nap, mint nap, ahonnan az élet 

indul.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e még valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot.  

Aki javasolja a Képviselő-testület felé elfogadásra, hogy mind a három óvodánál végezzék el 

a legszükségesebb felújításokat a vizesblokkon annak érdekében, hogy az használható legyen, 

lehetőség szerint pedig újból pályázzanak a felújításra kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

Határozat: 

231/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a 

Könyves K. u., Hajós u. és az Eötvös úti óvodáknál a legszükségesebb felújításokat 

a vizesblokkon végezzék el.  
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A bizottság javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a felújításhoz szükséges forrást 

az Önkormányzat 2013. évi költségvetésnek fejlesztési céltartalék előirányzata 

terhére biztosítsa.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Elmondja, hogy a következő bejelentést Feke László műszaki irodavezető 

terjesztette a bizottság elé, amely villamos energia beszerzéssel kapcsolatos a 2014-2015-ös 

évre vonatkozóan.  

A bizottság elnöke megadja a szót Feke László műszaki irodavezető részére.  

 

Feke László műszaki irodavezető – Elmondja, hogy a Sourcing Hungary Szolgáltató Kft. 

képviseletében Szirt Tamás vezető ügyfél menedzser kedvező gáz és villamos energia 

beszerzési lehetőséggel kereste fel az önkormányzatot. Személyes találkozón bemutatta az 

általa képviselt céget, amely az elmúlt években mind villamos, mind gáz energia 

vonatkozásában az ország éves szükségletének 10 %-át szerezte be partnerei részére. 

Találkozót követően, kérésének megfelelően megküldték az önkormányzati működtetésű 

ingatlanok egyhavi villanyszámláinak másolatát, amelyre az előterjesztéshez mellékelt 

ajánlatot küldte meg. 

Az irodavezető elmondja, az ajánlat lényege, hogy a Kft. szervezésében a Magyar Energia 

Beszerzési Közösség keretében 2013. júniusában sikeresen bonyolítottak le csoportos 

villamos energia beszerzést. A lebonyolított tenderben elért eredményekből az önkormányzat 

is profitálhat, mivel a nyertes kereskedővel egyeztetve lehetőséget biztosítanak további tagok 

csatlakozására 2013. július 26. (péntek) 17.00 óráig az ajánlatban meghatározott feltételek 

mellett.  

A 2014. évre garantált deviza árfolyam független fix ár 17,40 HUF/ kWh. A beszerzés 2014. 

január 1-től 2014. december 31-ei időszakra vonatkozik.  

Elmondja, hogy az E.ON által az elmúlt hetekben az inkubátor csarnok ingatlanra megküldött 

kedvezményes ára 22,50 HUF/kWh + áfa. Az elmondottakból látszik, hogy - 5 HUF/ kWh-tal 

jelentős megtakarítást érhetnek el önkormányzati szinten.  

Röviden szól a megbízási szerződéstervezetben foglaltakról.  

Az irodavezető javasolja, hogy a képviselő-testület hatalmazza fel a polgármestert a szerződés 

aláírására 2014. évre vonatkozóan, úgy, hogy előtte Dr. Kulcsár László ügyvéd úrral 

véleményeztessék a tervezetet.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megköszöni Feke László műszaki irodavezetőnek a tájékoztatást. Megadja a szót 

Pap Tibor polgármester részére. 

 

Pap Tibor polgármester – Elmondja, hogy a holnapi napon fognak jönni az önkormányzathoz 

az E-on munkatársai, velük is egyeztetni fognak ez ügyben, bízva abban, hogy sikerül jó 

eredményt elérni.  

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e még valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot.  

Aki javasolja a Képviselő-testület felé elfogadásra a Sourcing Hungary Szolgáltató Kft. által 

megküldött 2014. január 1-től 2014. december 31-ig időszakra vonatkozó 17,40 HUF/kWh 
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feltétel nélküli nettó fix díjas villamos energia árat, valamint azt, hogy az elfogadó 

nyilatkozatot és a megbízási szerződést írják alá kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással és 

ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 

 

Határozat: 

232/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a 

Sourcing Hungary Szolgáltató Kft. (1138 Budapest, Meder utca 8.) által megküldött 

2014. január 1-től 2014. december 31-ig terjedő időszakra vonatkozó 17,40 

HUF/kWh feltétel nélküli nettó fix díjas villamos energia árát fogadja el.  

 

A bizottság javasolja a Képviselő-testület felé, hogy hatalmazza fel a polgármestert, 

az elfogadó nyilatkozat és a megbízási szerződés aláírásával.   

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Elmondja, hogy a következő bejelentés pályázat benyújtásával kapcsolatos.  

A bizottság elnöke elmondja, hogy az „Europe for Citizens” pályázaton keresztül, melyet 

Magyarországon a Tempus Alapítvány kezel, lehetőség nyílik – sikeres pályázat esetén – 100 

%-os támogatás mellett négy különböző résztvevő ország négy különböző településének 

együttműködésével forrást szerezni egy tematikus testvérvárosi programsorozat 

megvalósítására. 

Tekintettel arra, hogy Dévaványán a program megvalósításának időszakában 2014. január 1. 

és 2014. május 30. között egyébként is terveznek nemzetközi érdeklődésre is számot tartó 

eseményt – a Dózsa-féle parasztháború 500 éves évfordulójára –, összeköthetnék ezt a 

négyoldalú testvérvárosi programsorozat további eseményeivel. 

A meghívandó városi kör Romániából Székelykeresztúr, már meglévő testvérváros, 

Szlovákiából Szepsi, amellyel már megtörtént az első kapcsolatfelvétel és Szerbiából Zenta, 

melynek a megkeresésére a testület döntésétől függően kerülne sor.  

A tervezett projektet 2014. január 1. – 2014. május 30. között kell megkezdeni, és maximum 

2 évre terjedhet ki a hossza, továbbá ennél a pályázatnál legalább 3 eseményt kell 

megszervezni a hálózat tagjainak. A pályázatot ez év szeptember elsejéig adható be. Ha ehhez 

a pályázathoz teljesítenék a megfelelő feltételeket, össze tudják szervezni a partnereket. 

A pályázathoz minimum 10.000 maximum 150.000 euró támogatást nyerhetnek. A 

programok mérete, a lebonyolítás költségessége, a résztvevők száma stb. függvényében.  

Megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot. 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé elfogadásra, hogy a  pályázatot készítse elő kéri, az 

kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 

233/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy 

nemzetközi kapcsolata bővítése, újabb testvérvárosok keresése érdekében döntsön 

úgy, hogy „Europe for Citizens” pályázat keretében megvalósulandó négy ország 
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négy városa részvételével megrendezendő tematikus program szervezési 

folyamatának beindítását és a pályázat elkészítését haladéktalanul elkezdi.  

 

A bizottság javasolja a Képviselő-testület felé, hogy az érintett települések kedvező 

nyilatkozatai és a partnerség dokumentálása után a pályázat benyújtásáról a teljes 

program elfogadását követően újabb előterjesztést követően hozza meg végső 

döntését. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő – Elmondja, hogy a következő bejelentés hasonló az előzőhöz, amely Dévaványa 

nemzetközi kapcsolatainak bővítése uniós támogatás igénybevételével. 

Elmondja, hogy az „Europe for Citizens” pályázaton keresztül, melyet Magyarországon a 

Tempus Alapítvány kezel, lehetőség nyílik – sikeres pályázat esetén – 100 %-os támogatás 

mellett Székelykeresztúr és Dévaványa településének együttműködésével forrást szerezni egy 

testvérvárosi találkozó megvalósítására. 

Tekintettel arra, hogy Dévaványán a program megvalósításának időszakában 2014. január 1. 

és 2014. szeptember 30. között egyébként is terveznek nemzetközi érdeklődésre is számot 

tartó eseményt – a Dózsa-féle parasztháború 500 éves évfordulójára –, akár összeköthetnék 

ezt a testvérvárosi találkozó további eseményeivel. 

A tervezett projektet 2014. január 1. – 2014. szeptember 30. között kell megkezdeni, és 

maximum 21 napra terjedhet ki a hossza. A pályázatot ez év szeptember elsejéig adható be. 

Ha ehhez a pályázathoz teljesítenék a megfelelő feltételeket. 

A pályázathoz minimum 5.000 maximum 25.000 euró támogatást nyerhetnek, a programok 

mérete, a lebonyolítás költségessége, a résztvevők száma stb. függvényében.  

Megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot. 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé elfogadásra, hogy a  pályázatot készítse elő kéri, az 

kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 

234/2013.(VII. 11.) PEÖV. Biz. hat. 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- Ellenőrző- 

Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy 

nemzetközi kapcsolata megerősítésnek érdekében döntsön úgy, hogy „Europe for 

Citizens” pályázat keretében megrendezendő testvérvárosi találkozó szervezési 

folyamatának beindítását és a pályázat elkészítését haladéktalanul megkezdi.  

A bizottság javasolja a Képviselő-testület felé, hogy az érintett települések kedvező 

nyilatkozatai és a partnerség dokumentálása után a pályázat benyújtásáról a teljes 

program elfogadását követően újabb előterjesztést követően hozza meg végső 

döntését. 

 

Dékány József a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke, 

képviselő - Megkérdezi, hogy van-e még valaki bejelentése a zárt ülés megkezdése előtt? 

Megállapítja, hogy több bejelentés a résztvevők részéről nem hangzik el. 
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Megállapítja, hogy Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 46. § (2) bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak zárt ülést kell tartania 

önkormányzati hatósági ügy tárgyalásakor.  

 

Megkérdi a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére szíveskedjenek a helyiséget 

elhagyni.  

 

A zárt ülés anyaga az I-1/10-5/2013. iktatószámú külön jegyzőkönyvben található 1-7. 

oldallal bezárólag.  

 

Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is.  

 

 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenést, az ülést 18

00 
órakor bezárja.  

 

 

 

- Kelt mint az első oldalon - 

A jegyzőkönyv hiteléül: 

 

 

_______________________ 

 _______________________ 

Dékány József  Földi Imre 

bizottság elnöke bizottság tagja 

 

  

 _______________________ 

 Tóth Éva 

 jegyzőkönyvvezető 

 

 

 


